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Protokół Nr XLI/22 

sesji Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym  

w dniu 29 czerwca 2022 r. w godz. 15:00 -17:28  

w sali Gminnego Zespołu Szkół przy ul. Szkolnej 1 

 

Obecni Radni Rady Miejskiej: 

1. Leszek Dołęga 

2. Magda Grabczak 

3. Piotr Guz 

4. Janusz Kowalski 

5. Damian Miroński 

6. Renata Mokijewska 

7. Krzysztof Nieradka 

8. Justyna Olejarz 

9. Mirosław Opoka 

10. Jakub Pruchniak 

11. Ryszard Rybczyński 

12. Magdalena Sapała 

13. Kamil Seroka 

14. Ewa Wolna 

 

Nieobecni Radni Rady Miejskiej: 

1. Jarosław Borychowski 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dzień dobry Państwu. Witam Państwa bardzo 

serdecznie. Otwieram XLI sesję Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym. Witam serdecznie  

Burmistrza Pan Artura Pomianowskiego, Zastępcę Burmistrza Pana Bartłomieja Godlewskiego. 

Witam serdecznie Państwa Radnych tak licznie przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam obsługę 

Rady, pracowników Urzędu Miasta. Witam Pana radnego Powiatowego Marcina Pisulę. Witam 

również wszystkich Państwa, którzy oglądają nas dzisiaj na swoich monitorach. Proszę Państwa 

stwierdzam, że mamy quorum do podejmowania prawomocnych uchwał  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Państwa, zarówno Pan Burmistrz, jak  

i Państwo radni otrzymaliście porządek obrad. Czy ktoś z Państwa chciałby zdjąć lub wnieść coś 

do porządku obrad dzisiejszej sesji? Nie widzę, proszę o przegłosowanie porządku obrad.  

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji. 



Strona 2 z 36 

 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Raport o stanie gminy: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy; 

b) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy; 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Kazimierza Dolnego. 

8. Absolutorium dla Burmistrza Kazimierza Dolnego: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 2021 rok; 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu gminy za 2021 rok; 

c) zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego; 

d) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym wniosku w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza za 2021 rok; 

e) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o wniosku Komisji 

Rewizyjnej; 

f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok; 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania budżetu za 2021 

rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny” 

Klubowi Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/272/22 z dnia 23 marca 2022 r.  

w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest 

Gmina Kazimierz Dolny 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kazimierzu Dolnym. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2025. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2022. 

15. Zakończenie obrad. 

Ad. 3. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej i Przewodniczących Komisji 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Państwa przechodzimy do kolejnego 

punktu dzisiejszej sesji, a mianowicie „Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej  

i przewodniczących komisji.” Pozwolą Państwo, że odczytam korespondencję.  

„Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej dotycząca korespondencji 

1) Radny Ryszard Rybczyński złożył do Przewodniczącego Rady oraz do Przewodniczącego 

Komisji Skarg i Wniosków skargę na nie rozpatrzenie przez Radę Miejską uchwał zebrania 

Wiejskiego Sołectwa Parchatka. 

2) Pani Helena Kosobucka wystąpiła z wnioskiem o wykup części działki nr 801/17 położonej 

przy ul. Sadowej przylegającej bezpośrednio do działek, które są jej własnością. Proponuję,  

aby wniosek omówić na posiedzeniu Komisji Budżetu, Planowania i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Gospodarki Nieruchomościami.  

3) Otrzymaliśmy postanowienie Prokuratora Prokuratury Rejonowej w Puławach o odmowie 

wszczęcia śledztwa z zawiadomienia Janusza Kowalskiego z dnia 8 maja 2022 r. wobec braku 

ustawowych znamion czynu zabronionego. 

4) Otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Lubelskiego stwierdzające nieważność 

uchwały Nr XL/289/22 z dnia 1 czerwca 2022 r. zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
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zwierząt na terenie gminy Kazimierz Dolny. W ocenie organu nadzoru regulacje zawarte  

w uchwale nie wypełniają dyspozycji art. 11a ust. 5 ustawy o ochronie zwierząt. 

5) Stowarzyszenie króla Kazimierza Wielkiego z siedzibą w Kowalu na Kujawach informuje 

nas, że podjęło się opracowania i wydania ilustrowanego kolorowymi zdjęciami albumu pod 

roboczym tytułem Grody króla Kazimierza Wielkiego. W związku z tym zwracają się z prośbą  

o wsparcie projektu, na etapie wstępnym poprzez wyrażenie zgody na opublikowanie herbu 

naszego miasta, na wykorzystanie historycznej i współczesnej treści tekstu dotyczącego naszego 

miasta, który jest zamieszczony na stronie internetowej oraz na wykorzystanie zdjęć 

popularyzujących walory turystyczne. Pismo Stowarzyszenia przekazałem Burmistrzowi  

z prośbą o nawiązanie współpracy.  

6) Ogólnopolskie Stowarzyszenie „Kominki i piece”, mając na uwadze trudną sytuację na rynku 

paliwowym i wspieraniem przez rząd niektórych nośników energii (węgiel, gaz, paliwa płynne) 

wystąpiło z prośbą o przyłączenie się do akcji zbierania podpisów pod petycją  

w sprawie wprowadzenia zerowej stawki vat na drewno opałowe. Po zebraniu podpisów petycja 

zostanie skierowana do Premiera, Prezydenta oraz do właściwych ministerstw. Do petycji można 

przyłączyć się online. Link podany jest w piśmie Stowarzyszenia, dostępnym dla Państwa 

Radnych w systemie eSesja – Informator biura rady. 

Powyższe pisma są dostępne dla Państwa Radnych w systemie eSesja Informator Biura Rady – 

Korespondencja.” 

To wszystko co wpłynęło do mnie na piśmie.  

Czy przewodniczący komisji mają jakieś uwagi? Proszę.  

 

Radny Piotr Guz: Dzień dobry Państwu. Komisja Budżetu (…) spotkała się w dniu 27 czerwca 

bieżącego roku i zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał na dzisiejszą sesję.  

 

Radna Renata Mokijewska: Komisja Zdrowia (…) spotkała się na posiedzeniu w dniu  

20 czerwca i zajmowała się opiniowaniem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Kazimierzu Dolnym. Kolejny punkt, którym zajmowała się komisja to opiniowanie wniosków 

o nadanie tytułu „Zasłużony dla gminy Kazimierz Dolny” i sprawy bieżące.  

 

Radna Ewa Wolna: Dzień dobry Państwu. Komisja Edukacji spotkała się 9 czerwca. Tematem 

obrad było zapoznanie się z arkuszami organizacyjnymi placówek oświatowych na przyszły rok 

szkolny. Analiza wykonania budżetu w zakresie kompetencji komisji. Spotkanie sołtysów  

z przedstawicielem KOKPiT-u w sprawie nawiązania współpracy i opiniowanie projektów 

uchwał „Zasłużony dla gminy Kazimierz Dolny”.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Dzień dobry Państwu. Komisja Rewizyjna swoje posiedzenie odbyła  

7 czerwca, zajmowała się sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021. Także 

przygotowaniem wniosku w sprawie absolutorium. Opiniowała wnioski dotyczące „Zasłużony 

dla gminy…”, a także w sprawach bieżących analizowała wnioski, które wpłynęły od radnego 

Janusza Kowalskiego. Może bardziej jako radny uczestniczyłem 8 czerwca w spotkaniu 

zorganizowanym przez Lokalną Grupę Działania Zielony Pierścień w sprawie przygotowania 

lokalnej strategii rozwoju, dotyczącej nowego okresu programowania.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Przechodzimy do kolejnego punktu 

dzisiejszej sesji. 
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Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Burmistrz Artur Pomianowski: Dzień dobry witam Państwa serdecznie. Odczytałam 

sprawozdanie z realizacji zadań w okresie od 1 czerwca bieżącego roku do 29 czerwca.  

Z zakresu inwestycji gminnych.  

W dniu 31 maja 2022 roku zawarto umowę z wykonawcą TAR-MAX Tomasz Rzucidło na 

rozbudowę sieci wodociągowej w miejscowości Dąbrówka. Termin realizacji zadania  

31 październik 2022. Wartość umowy brutto 110 577,00 zł.  

W dniu 2 czerwca bieżącego roku rozstrzygnięto postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego na realizację zadania pod nazwą Przebudowa drogi gminnej nr 107 843L na ulicy 

Puławskiej w Kazimierzu Dolnym. Wybrany wykonawca to firma HYDRO-BRUK Dominik 

Figura, cena wybranej oferty 4 106 101, 96 gr.  

W dniu 15 czerwca 2022 roku ogłoszono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na 

realizację zadań. Część pierwsza zamówienia utwardzenie drogi ulicy Zamłynie w miejscowości 

Bochotnica. Część druga zamówienia utwardzenie drogi bocznej Kazimierskiej w miejscowości 

Bochotnica. Część trzecia to utwardzenie drogi gminnej nr 124 140L, działka ewidencyjna nr 21 

w miejscowości Jeziorszczyzna. Część czwarta zamówienia utwardzenie drogi gminnej  

nr 107 799L w miejscowości Witoszyn i część piąta zamówienia utwardzenie drogi numer 500, 

drogi położonej na działce numer ewidencyjny 526 w miejscowości Rzeczyca Kolonia. Termin 

składania ofert upływa w dniu 30 czerwca 2022 roku.  

W dniu 20 czerwca 2022 roku rozstrzygnięto postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego na realizację zadania pod nazwą 'Modernizacja Oczyszczalni Ścieków  

w Kazimierzu Dolnym'. Wybrany wykonawca co firma Stalbudom Sp. z o.o., cena ofertowa 

brutto 3 099 600,00.  

W dniu 21 czerwca 2022 roku unieważniono postępowanie dotyczące dostawy wraz z montażem 

systemu parkingowego na ulicy Puławskiej w Kazimierzu Dolnym. Postępowanie zostało 

unieważnione z uwagi na to, iż w postępowaniu nie wpłynęły żadne oferty.  

W dniu 22 czerwca zakupiono trzy sztuki fotopułapek na potrzeby dwóch sołectw.  

Dla Bochotnicy dwie sztuki i dla sołectwa Mięćmierz-Okale jedna sztuka. Wartość zakupu  

to 2 270 zł.  

W dniu 27 czerwca podpisano umowę z wykonawcą Adam Watras na wykonanie modernizacji 

budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w miejscowości Skowieszynek. Wartość zadanie to  

34 105, 36 zł.  

W dniu 28 czerwca 2022 roku zawarto umowę z wykonawcą Aktel Telekom na wykonanie 

wymiany wewnętrznej instalacji elektrycznej w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej  

w Witoszynie. Wartość umowy to 5 535 zł.  

Z zakresu nieruchomości gminnych.  

Zlecono opracowanie dokumentacji projektowej w dwóch częściach wraz z pełnieniem nadzoru 

autorskiego na budowę toalety publicznej w Kazimierzu Dolnym przy ulicy Zamkowej. Wartość 

umowy to 38 868,00 zł brutto. Wykonawca Inwestprojekt Lublin.  

Zakupiono oraz zamontowano bramę segmentową w budynku wiaty zlokalizowanej na działce  

o numerze ewidencyjnym 1274/1 w Kazimierzu Dolnym przy ulicy Zamkowej 2. Kwota 

zamówienia to 4 000 zł brutto.  

Z pozostałych zakresów: 

W dniach 27 czerwca 15 lipca mieszkańcy będą mogli głosować na projekty zgłoszone do 

Budżetu Obywatelskiego na rok 2022. Głosowanie odbywa się w budynku dzwonnicy przy ulicy 

Zamkowej.  

W ramach obowiązków służbowych uczestniczyłem w następujących spotkaniach.  

4 czerwca posiedzenie Rady SP ZOZ.  

4, 5, 6 czerwca wizyta delegacji z miasta partnerskiego Staufen.  
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13 czerwca spotkanie z Lubelskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.  

14 czerwca spotkanie z przedstawicielami Ochotniczych Straży Pożarnych dotyczące 

zabezpieczenia wyścigu Tour de Pologne na terenie gminy Kazimierz Dolny. W tym samym 

dniu uczestniczyłem także w spotkaniu z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich Panem 

Pawłem Szumerą. Tematem spotkania było omówienie bieżących planów inwestycyjnych.  

24 czerwca udział w uroczystościach otwarcia 56 Festiwalu Kapel i Śpiewaków Ludowych.  

25 czerwca jeszcze przypomnę odbył się 12 turniej piłki nożnej samorządowców Powiatu 

Puławskiego, organizowanego przez Starostę Puławskiego Panią Danutę Smagę. Nasza gmina 

również wystawiła drużynę, która uczestniczyła w tym turnieju.  

Dziękuję Panie Przewodniczący to wszystko.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję Panu Burmistrzowi za 

przedstawienie sprawozdania.  

Proszę Państwa czy są jakieś pytania do Pana Burmistrza?  

Proszę bardzo Pan Kowalski zgłaszał się.  

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Burmistrzu najpierw chciałbym się dowiedzieć w imieniu 

mieszkańców w przedmiocie przebudowy ulicy Górnej Puławskiej. Czy prawdą jest, że 

mieszkańcy po wykonaniu tej inwestycji nie będą mogli parkować przed swoimi domami? To 

jest pierwsze pytanie.  

I drugie pytanie. Fotopułapki, które zostały zakupione, jakie będzie ich przeznaczenie? Będą 

monitorowały wysypiska śmieci, quady czy ogólnie?  

I w przedmiocie uczestnictwa w spotkaniach, 18 czerwca Stowarzyszenie Pola Miejskie, czy 

Miejskie Pola organizowało zebranie z mieszkańcami i byli zaproszeni radni i burmistrz. Poza 

mną na tym zebraniu nie było, czy Państwo otrzymali te zaproszenia? Czy spotkanie zostało 

zignorowane? Dziękuję. I będę miał jeszcze do Pana Przewodniczącego pytanie, ale po 

odpowiedziach dobrze?  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Odpowiedz na pytanie pierwsze. Organizacja ruchu na ulicy 

Górnej Puławskiej nie ulegnie zmianie. Odpowiedz na pytanie drugie, fotopułapki zostały 

zakupione na wniosek mieszkańców poszczególnych sołectw w ramach funduszy sołeckich i to 

mieszkańcy, sołtysi Rady Sołeckiej poszczególnych miejscowości zadecydują gdzie te 

fotopułapki będą zawieszone i jakie będą pełnić funkcje. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Ja mogę odpowiedzieć na pytanie o spotkanie 

Stowarzyszenia Pola Miejskie. Pan Adamski poinformował, że organizuje takie spotkanie na 

mniej więcej 10 dni przed spotkaniem, że w sobotę organizuje spotkanie. Sami Państwo oceńcie 

czy jest to właściwy sposób zaproszenia na spotkanie. Dodaję, że to sobota po Bożym Ciele.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę bardzo Pani Ewa Wolna.  

 

Radna Ewa Wolna: Ja mam pytanie dotyczące tej toalety na ulicy Zamkowej, w którym miejscu 

ona będzie usytuowana?  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Po konsultacjach z konserwatorem chcielibyśmy ją usytuować  

w tym miejscu gdzie w tej chwili są obudowane Toi Toia tam, na tym siodle.  

 

Radna Ewa Wolna: Chodzi o zamek?  
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Burmistrz Artur Pomianowski: Tak chodzi o zamek, to będzie toaleta, która będzie spełniała 

jakby wymogi konserwatorskie, stąd przygotowujemy koncepcje, projekt, jesteśmy w bieżącym 

kontakcie z konserwatorem. Była wcześniej wizja w terenie więc jakiś zarys powiedzmy tej 

toalety, zarys projektu jest. Także teraz trzeba to przelać wszystko na papier. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Pan Jakub Pruchniak.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Ja tylko jedno pytanie do Pana radnego Janusza Kowalskiego. Może 

Pan Janusz by się wytłumaczył czemu nie uczestniczył 8 czerwca w spotkaniu tak ważnym, 

zorganizowanym przez LGD Zielony Pierścień, w którym uczestniczyłem akurat ja, Pani radna 

Ewa Wolna i Pan radny Ryszard Rybczyński. Wcześniej zapowiadałem też to spotkanie, 

prosiłem żeby była obecność. O tyle to było ważne spotkanie, które ma w późniejszym 

przełożeniu tak naprawdę no kwestie finansowe, dotyczące LGD, z których nasza gmina 

korzysta myślę, że nie tylko jako urząd, jako samorząd, tylko też jako mieszkańcy,   

w prywatnych różnych działaniach. A myślę to było bardzo ważne spotkanie, akurat Pana 

Janusza Kowalskiego tam nie było.  

 

Radny Janusz Kowalski: Z tego co wiem nie było więcej. Przewodniczącemu meldowałem, że 

byłem hospitalizowany więc nie mogłem być. Pan Przewodniczący został poinformowany na 

ostatniej sesji przeze mnie w tej kwestii, na ostatnim posiedzeniu przepraszam.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Nie wiem, który przewodniczący, ale...  

 

Radny Janusz Kowalski: Jakub Pruchniak.  

 

Radny Jakub Pruchniak: To czy Pan był hospitalizowany to tego nie wiem, akurat nie pamiętam, 

żeby Pan mówił, że Pan akurat był hospitalizowany. Raczej mówił Pan, że Pan po prostu 

zapomniał no ale to zostawmy to już. Jeżeli spróbujemy sobie wyliczać takie spotkania, na 

jednych spotkaniach można uczestniczyć, na drugich niestety nie da się uczestniczyć jako 

radnym, no bo nie sposób. Jest tych spotkań zorganizowanych naprawdę wiele i myślę, że każdy 

z nas jako radny traktuje swoją funkcję naprawdę bardzo poważnie, a takie rozliczania przez 

Pana Kowalskiego, który w wielu spotkaniach nie uczestniczy, tylko próbuję punktować innych, 

że oni nie uczestniczą no to myślę, że jest nie na miejscu. Każdy jest dorosły i bierze to pod 

uwagę, że funkcja radnego, nie dotyczy tylko miejscowości swojej, z której jest powołany do 

rady, ale dotyczy tak naprawdę całej gminy tak i przynajmniej ja tak zawsze do tego podchodzę. 

Myślę, że wszyscy Państwo radni również też tak do tego podchodzą. Bardzo dużo spotkań jest 

zorganizowanych na terenie naszej gminy i wierzę, że każdy na ile jest w stanie to w nich po 

prostu uczestniczy. A chciałem po prostu pokazać, że pan radny Janusz Kowalski wytyka innym, 

że nie uczestniczą w czymś, a sam też również nie bierze udziału z różnych powodów Panie 

Januszu, no i tu myślę, że w wielu sytuacjach nie trzeba się tłumaczyć. Po prostu warto zawsze 

takie spotkania brać pod uwagę, że one są, starać się swój czas zarezerwować, żeby  

w spotkaniach ważnych szczególnie dla mieszkańców, mniejszych grup, większy grup i różnych 

społeczności, które są na terenie naszej gminy, stowarzyszeń, instytucji, jeżeli nas zapraszają 

zawsze dobrze jest uczestniczyć, ale nie we wszystkich jesteśmy w stanie po prostu 

uczestniczyć. Co jest przykładem również w sytuacji Pana Janusza. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Dokładnie tak jest Panie 

Jakubie.  

Proszę Państwa przechodzimy do kolejnego punktu. 
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Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Interpelacje i zapytania radnych. Proszę 

bardzo. Proszę Pan Janusz Kowalski.  

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Przewodniczący najpierw chciałbym się dowiedzieć od Pana, 

dlaczego pomimo upływu terminu ponad miesiąc 30 dni nie otrzymałem od Pana korespondencji 

w przedmiocie udostępnienia dokumentów. Chodziło o pismo jakie wpłynęło z Sądu 

Rejonowego Lublin Wschód. Odpisał Pan mi, że nie udzieli Pan mi odpowiedzi. Proszę  

o uzasadnienie tego. I drugie pismo dotyczące orzeczenia Regionalnej Izby, Rzecznika 

Dyscypliny Finansów Publicznych przy Regionalnej Izbie Obrachunkowej w przedmiocie 

orzeczenia z ubiegłego roku o naruszeniu dyscypliny finansów publicznych przez Burmistrza 

Artura Pomianowskiego. Te dwa pisma jakby Pan był mi uprzejmy i od razu zusammen 

wpłynęło do Pana pismo Pani Kosobudzkiej w przedmiocie wykupu działki. Mam pytanie i do 

Pana i do Pana Przewodniczącego Piotra Guza czy ta kwestia będzie poruszana w analogiczny 

sposób jak był wniosek lobbowany przez burmistrzów w przedmiocie sprzedaży części działki 

czy fragmentu terenu przy Esterce. To jest pierwsza...  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Kiedy był lobbowany i przez kogo?  

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Przewodniczący ja mam taką uwagę, że...  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: No twierdzi Pan, że był lobbowany...  

 

Radny Janusz Kowalski: Jest taki zwyczaj, że...  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Panie radny Pan kłamie po znowu po raz kolejny 

kłamstwa w sferze publicznej 

 

Radny Janusz Kowalski: Radni się zgłaszają i to samo obowiązuje burmistrzów.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Czy Pan myśli, że jak Pan kłamię to wszyscy to 

przyjmą, że Pan kłamie i przyjmą to za prawdę objawioną? Rzuca Pan kłamstwami, które nie 

mają żadnych podstaw Panie Januszu.  

 

Radny Janusz Kowalski: Ja mam uwagę, że obrady powinny się charakteryzować pewnymi 

cechami ucywilizowanymi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Panie Januszu kto to mówi, Pan o tym mówi 

niech Pan konkretnie zadaje pytania.  

 

Radny Janusz Kowalski: Ja konkretnie zadaję pytania. Kolejna sprawa, po raz kolejny została 

uchylona uchwała dotycząca najogólniej mówiąc zwierząt. Mam pytanie czy te uchwały opiniują 

prawnicy? Z tego co wiadomo to jest ich kilku, łącznie tu z siedzącą Panią adwokat. Czy te 

uchwały przed wysłaniem do wojewody przed głosowaniem są opiniowane, czy w jakikolwiek 

kontrolowany przez zespół prawników? Ponieważ nie jest to przypadkiem jeżeli co druga 

uchwała jest uchylana, bo ważniejsze uchwały. 
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Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Kolejne kłamstwo, kolejne kłamstwo, statystyki 

uchylania uchwał jednoznacznie pokazują, że jesteśmy gminą, w której jest jedno z najmniej 

uchylanych uchwał ze wszystkich gmin.  

 

Przewodniczący Rady Mirosław Opoka: Panie Burmistrzu niech Pan pomalutku kończy, 

będziemy to wyjaśniać.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Ale to jest kolejne kłamstwo, nie można tak kłamać 

publicznie. Jeśli ktoś publicznie kłamie, no to to powinien się wycofać z życia publicznego.  

Chyba, że ma jakieś żółte papiery na przykład.  

 

Radny Janusz Kowalski: Panie Przewodniczący kolejne pytanie. Chciałbym się dowiedzieć  

o losy uchylonej uchwały dotyczący sprzedaży przez rolników na terenie byłego parkingu 

zielonego. Chodzi o teren, który był przeznaczony pod sprzedaż bezpośrednio.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: I po raz kolejny Pan Kowalski kłamie, ewentualnie 

popisuje się swoją nie wiedzą, ponieważ ta uchwała nie jest uchylona. Albo Pan Kowalski nie 

wie o czym mówi albo publicznie kłamie jedno albo drugie. No to jest po prostu żenujące. 

Radny z takim doświadczeniem albo nie wie o czym mówi albo publicznie kłamie.  

 

Radny Janusz Kowalski: Pytanie do władzy wykonawczej w jakim, na jaki temat ogólnie i gdzie 

było spotkanie z konserwatorem w przedmiocie planów zagospodarowania przestrzennego?  

Jakie konkluzje z tego spotkania wypłynęły? Czy został sporządzony z tego dokument? Mówię 

to dlatego, że ostatnio otrzymałem informację od Lubelskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków, że spotkania, które uczestniczy burmistrz nie są protokołowane czyli są to spotkania 

nieformalne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pozwolę sobie odpowiedzieć Panu od razu  

w miarę szybko, bo żebym nie zapomniał. Jeżeli chodzi o Panią Kosobudzką wpłynęło takie 

pismo, pamiętam to pismo, zostanie skierowany do komisji Pana Piotra Guza. Zajmiemy się 

myślę, że na najbliższej komisji. Nie wiem Panie Przewodniczący, czy na następnej czy na 

jeszcze następne po wakacjach nie wiem, ale to po prostu chyba po wakacjach tego co właśnie 

zdążyłem ustalić z Panem Piotrem. I jeżeli chodzi o parking zielony to nie pytanie do mnie.  

A jeśli chodzi o pisma, które Pan do mnie wysłał, dostanie Pan na te pisma odpowiedzi. Nie ma 

tam określonego czasu czy 14 dni, 30 czy 21, także udzielę Panu odpowiedzi jak będę tylko miał 

chwilę czasu. Proszę bardzo.  

 

Radny Janusz Kowalski: Przepraszam ostatnie pytanie w kwestii pism. Również zwróciłem się 

dwa miesiące temu do Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i nie otrzymałem informacji, 

co przez rok z okładem Pan Przewodniczący robił w przedmiocie kontroli czyli wykonanie 

uchwały z czerwca 2020 roku w przedmiocie planu zagospodarowania przestrzennego? Pytanie 

czy Pan mi tą odpowiedź udzieli, czy tak jak zasygnalizował mi Pan, że nie otrzymam pisemnej 

informacji w tym temacie. Dziękuję.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Ja mam pytanie do Pana Janusza czy sobie przyjął za rolę rozliczania 

wszystkich naokoło? Może najpierw, ja już Panu kiedyś powiedziałem zacznie Pan naprawiać 

świat od siebie, a później zacznie Pan innych rozliczać. Zacznie Pan swoją postawą pokazywać 

jak Pan się angażuje w pracę rady, właśnie w przygotowanie nawet protokołu z czynności 

kontrolnych, bo niestety z Pana strony z tej strony absolutnie żadnego wsparcia nie mam. Wiele 
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razy już na ten temat odpowiadałem i myślę, że dzisiaj nie muszę Panu odpowiadać na to 

pytanie.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: W odpowiedzi na spotkanie z konserwatorem tak 

regularnie Urząd Miasta spotyka się z konserwatorem, spotyka się z wojewodą, spotyka się  

z marszałkiem, spotyka się ze starostą powiatowym. Nie ma takich wymogów prawnych, żeby 

sporządzać z tego protokoły, są to spotkania robocze. Tak samo jak Pan radny spotyka się ze 

mną, Pan radny Kowalski również nie sporządzamy z tego spotkania protokołu. W prawdzie od 

dawna Pan Kowalski od kiedy został poproszony o to, żeby zgłosić jakieś konstruktywne 

pomysły na spotkaniach przestał przychodzić do mnie, rozumiem, że próbuje jakieś coś 

wymyśleć i wtedy na pewno przyjdzie z takim konstruktywnym pomysłem. Ale również nie 

zamierzam ze  spotkania z Panem radnym Kowalskimi sporządzać protokołu. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo są jakieś pytania w punkcie  

5? Proszę bardzo Pani Magdalena (głos z sali) Ja powiedziałem Panu, że w tej kwestii Panu nie 

udzielę odpowiedzi. Proszę Panie Burmistrzu w sprawie Zielonego Parkingu Pan Kowalski 

chciał uzyskać odpowiedź.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Już powiedziałem uchwała nie została uchylona.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pan zrozumiał Panie Kowalski?  

 

Radny Janusz Kowalski: Nie zrozumiałem.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Powtarzam specjalnie dla Pana Kowalskiego. 

Uchwała nie została uchylona.  

 

Radny Janusz Kowalski: Czyli rolnicy mogą w tej chwili handlować na tym wyznaczonym 

terenie tak?  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Tak jest rolnicy mogą handlować na tym 

wyznaczonym terenie. Do tej pory nie zgłosił się żaden chętny do urzędu, żeby handlować.  

W każdej chwili jesteśmy do tego gotowi. MZK jest o tym powiadomione. Wie, że ma pilnować 

w każdej chwili mogą takie miejsce udostępnić, wyznaczyć, pokazać w którym miejscu rolnik 

ma stanąć. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo Pani Magdalena Sapała 

proszę bardzo.  

 

Radna Magdalena Sapała: Ja chciałam poprosić o wsparcie, ponieważ w dniu dzisiejszym 

złożyłam na sekretariacie pismo wniosek w sprawie zmiany oznakowania terenu zabudowanego 

w miejscowości Skowieszynek. Chodzi mi tutaj i również mieszkańcom chodzi o to, aby 

przesunąć teren zabudowany, żeby znak stanął bliżej skrzyżowania z Rzeczycą, w tym miejscu 

gdzie jest znak mówiący o tym, że wjeżdża się na teren Skowieszynka. Obecnie znak zabudowy 

jest zaraz przy skrzyżowaniu z Wylągami. W chwili obecnej i przez dłuższy czas już 

doświadczamy różnych sytuacji z kierującymi, przekraczają w tym miejscu prędkość, linia 

podwójna ciągła jest niewidoczna dla co niektórych. Teren zabudowy rzeczywiście tam jest 

może rozproszony, ale powiększa się, jest coraz większy ruch, aby włączyć się do ruchu na 

drogę wojewódzką też jest ciężko i trzeba naprawdę zwracać uwagę na to czy w danej chwili 

ktoś od strony Opola nie wyskoczy i nie będzie siedział nam na zderzaku i piesi oczywiście 
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również też mają problem, bo wyprzedzają kierowcy na trzeciego. W tym miejscu na tym 

odcinku myślę, że nikt się nie zgodzi na to, żeby poprowadzić chodnik. Więc jedynym 

rozwiązaniem, które mogłoby polepszyć bezpieczeństwo na odcinku tej drogi jest po prostu 

przesunięcie tego znaku teren zabudowy troszeczkę dalej, bliżej w kierunku Opola Lubelskiego  

i tutaj właśnie zwracam się z prośbą do urzędu, do Pana Burmistrza, aby wsparł Pan ten mój 

wniosek i przekazał go do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Ja rozmawiałam wstępnie i po prostu 

pismo powinno właśnie wpłynąć również z urzędu w tej sprawie. Także proszę o pomoc  

i wsparcie.  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Oczywiście jak najbardziej wesprzemy tutaj Panią radną  

w działaniach.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Pani Ewa Wolna.  

 

Radna Ewa Wolna: Ja mam pytanie -na jakim etapie są prace projektowe ulicy Szkolnej, bo 

wiem, że tam był jakiś przetarg na projekt, może się mylę, że to nie był przetarg. W każdym 

razie, czy działania zostały już podjęte, na jakim to jest etapie?  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Opracowywana jest dokumentacja, prace trwają.  

 

Radna Ewa Wolna: Czy jest jakiś mglisty termin do kiedy one mogą potrwać i przyjdziemy do 

następnego etapu?  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Nie zadeklaruję się w tej chwili z konkretną datą, natomiast 

myślę, że to wkrótce dobiegnie końca, bo mam jeszcze pieniądze zabezpieczone na rozpoczęcie 

prac tym roku i my się do tego jakby szykujemy. Te pieniądze z tej inwestycji nie zostały zdjęte 

także liczę, że w tym roku zostanie wykonana część już robót budowlanych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: proszę Pan Krzysztof Nieradka.  

 

Radny Krzysztof Nieradka: Przed wakacjami zapewne już się nie spotkamy z przedstawicielami 

MZK, tylko chciałem wykorzystać to nasze spotkanie i zwrócić uwagę być może albo na pewno 

panowie burmistrzowie wiecie o sprawie, to jest sprawa dawna ściekowa. Chodzi o prowadzenie 

ewidencji ścieków. Z tego co tak kilka sygnałów miałem to sprawa będzie się pewnie 

finalizowana w najbliższym czasie i będą wymagania w stosunku do gmin pewnie dosyć szybko 

wprowadzane, dotyczące konieczności ewidencjonowania ścieków na terenie gminy. No może to 

nie jest bardzo trudne, ale rzeczywiście trzeba być może już teraz zacząć pracę nad budową 

takiej ewidencji i egzekwowaniem tego, bo z tym chyba główny problem jest. Jeżeli chodzi  

o ewidencji jako tako to jest prowadzona, ale ona nie pozwala pewnie na zbilansowanie tego 

spięcie do kupy. I mam wrażenie, że tutaj trzeba uczulić MZK, żeby prace nad tym tak ruszyły  

z kopyta, bo wydaje mi się, że do końca roku Unia Europejska może od nas tego wymagać  

w trybie już natychmiastowym i będzie to znowu obłożone, brak realizacji, bo to już było 

odraczane chyba ze 2 razy, brak realizacji będzie obłożone kolejnymi jakimiś karami dla 

naszego państwa i z tego powodu przypuszczać mogę, że to się stanie sprawą na zrobienie  

w ciągu miesiąca. A tu nawet nie chodzi, żeby w ogóle zrobić, tylko żeby zrobić to porządnie  

i rzeczywiście w gminie mieć to te ścieki zbilansowane, bo no ostatnio nawet o tym mówiłem, 

tutaj mam trochę tych pieniędzy jednak ucieka, to są dosyć grube pieniądze, a teraz przy 

wzroście cen energii jeszcze grubsze, no plus straty środowiskowe i zanieczyszczanie wód 

gruntowych. Także no nie oczekuję odpowiedzi, bardziej sygnalizuję, że tym trzeba na pewno 

się zająć w najbliższym czasie. Dziękuję.  
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Burmistrz Artur Pomianowski: Ja odpowiem. Taka baza danych była tworzona kilka lat temu. 

Jest ona w posiadaniu Miejskiego Zakładu Komunalnego, natomiast na pewno ją trzeba 

aktualizować. Natomiast już te prace były kiedyś tam podjęte i no cóż jeżeli Pan zwraca uwagę, 

bo rzeczywiście myślę, że wkrótce staniemy przed tym problemem i będziemy musieli się z nim 

zmierzyć. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo Pan radny Kowalski.  

 

Radny Janusz Kowalski: Pani Przewodniczący przepraszam, ale umknęło mi pytanie takie 

zasadnicze, od którego chciałem zacząć w kwestii pieniędzy jakie pozyskaliśmy, gdzie Pan 

wspólnie pozował do zdjęcia i trzymał dyktę z 14 000 000.00 złotych. Na co te pieniądze będą 

przeznaczone? Czy Pan zna ten zakres inwestycji jakie mają być realizowane? To jest pierwsze 

pytanie. Drugie, bardzo bym prosił, żeby jednak Pan pilnował, żeby Pan burmistrz udzielał 

odpowiedzi. Zwróciłem się nie o statystyki unieważnionych uchwał, tylko czy uchwała w tym 

konkretnym przypadku dotycząca zwierząt była opiniowana, oglądana przez zespół radców 

prawnych. Dziękuję.  

 

Adwokat Małgorzata Arciuch: Tak Panie radny ta uchwała była opiniowana. Oczywiście 

wojewoda nie podzielił pewnej naszej argumentacji wskazując nowe zarzuty, których wcześniej 

nam nie podnosił. Aspektów formalno-prawnych tam nie było. Jest to interpretacja dokonana 

przez nadzór patrząc na tle innych uchwał, innych programów nasz program niczym 

szczególnym w sensie negatywnym się nie wyróżniał, z pewnością będziemy musieli go 

naprawić.  

 

Radny Janusz Kowalski: Dziękuję takiej odpowiedzi oczekiwałem. To jakby Pani adwokat była 

uprzejma może Pani mi odpowie na pytanie, na które nie mogę otrzymać odpowiedzi  

w przedmiocie tego zielonego parkingu, to jakie zastrzeżenia w takim razie miał wojewoda w tej 

kwestii?  

 

Adwokat Małgorzata Arciuch: Pan wojewoda jeśli chodzi o regulamin, wykreślił zwrot jeśli 

chodzi o przestrzeganie przez uczestników zasad BHP. Takie były uwagi nadzoru.  

 

Radny Janusz Kowalski: Przewodniczący czy na takim poziomie można dyskutować, można 

odpowiadać?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: I kto to mówi Panie Januszu.  

 

Radny Janusz Kowalski: No właśnie no kto to mówi. Pani adwokat to mówi waśnie.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Jak najbardziej można, większość zdecydowana 

większość radnych ponad 90% zdecydowanie na takim poziomie dyskutuje. Wydaje mi się, że 

generalnie na tym powinna polegać nasza współpraca, że zadajemy krótkie konkretne pytanie,  

a nie wygłaszamy długie przemówienie z tezą albo oskarżeniem wobec wszystkich bliźnich 

dookoła. Wszyscy są źli, ja jedyny jestem uczciwy sprawiedliwy i to ja bronię tych biednych 

mieszkańców, którzy cierpią przez okrutną władzę niszczącą dobro społeczeństwa.  

 

Radny Janusz Kowalski: Nie musi być Pan taki złośliwy wobec radnego Jakuba Pruchniaka, 

który właśnie wygłasza taką 8 minutowa tezę.  

 



Strona 12 z 36 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Panie Januszu proszę zachowywać poziom 

dyskusji.  

 

Radny Janusz Kowalski: Jeszcze raz proszę upraszam Pana Panie Przewodniczący, że...  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Niech Pan mnie tutaj po prostu nie....  

 

Radny Janusz Kowalski: Ale ja Panu zwracam uwagę...  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Pana ja tu prowadzę tą sesję nie Pan 

także...  

 

Radny Janusz Kowalski: Ja Panu bardzo delikatnie zwracam uwagę … 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pan nie musi mi zwracać uwagi, niech Pan 

sobie zwróci uwagę.  Skończył Pan, czy jeszcze zadaje jakieś pytania? Do rzeczy.  

 

Radny Janusz Kowalski: Do rzeczy, do rzeczy proszę Pana, żeby Pan zwrócił uwagę Panu 

Burmistrzowi, że przed zabraniem głosu powinien się zgłosić do odpowiedzi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dobrze, zwrócę Panu Burmistrzowi taką 

uwagę i niech Pan też sobie taką uwagę do serca przyjmie i też niech się Pan nie wcina, że ktoś 

mówi tyle razy Pan przerywał ludziom i tyle mówił Pan rzeczy, że takie bzdury Pan mówił, że 

po prostu no wie Pan w głowie nie mieści nie przystoi na sesji Rady Miejskiej, żeby Pan się tak 

zachowywał, ale to już na marginesie.  

No proszę Panie Burmistrz szybciutko proszę, żeby nie przedłużać.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Jeśli Pan radny Kowalski zadaje pytanie do 

burmistrza, no to odpowiada na to pytanie Burmistrz albo ja. Nie wiem czy w takim razie mam 

się zgłaszać jeszcze Panie Przewodniczący wcześniej z pytaniem czy mogę odpowiedzieć na 

pytanie Pana radnego Kowalskiego? Jeśli tak to … 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę, niech Pan odpowie.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: To następnym razem będę pytał Pana 

Przewodniczącego czy mogę odpowiedzieć na pytanie Pana radnego Kowalskiego.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dobrze dziękuję bardzo. Proszę Państwa 

zadał mi Pan pytanie jeszcze odnośnie 14 000 000, 00 które otrzymaliśmy z Panem 

Burmistrzem. To też pytanie nie do mnie. No ja powiem Panu szczerze, że miałem ogromną 

przyjemność być na tej uroczystości, reprezentować nas z Panem Burmistrzem wśród gmin 

naszego powiatu. Miałem okazję właśnie uścisnąć rękę Pana Szulowskiego naszego posła na 

sejm, rozmawiać z osobami w starostwie, podziękować za te pieniądze. Także wie Pan na co te 

pieniądze pójdą, potrzeby mamy ogromne. Zadał Pan tak pytanie, tak śmieszne, że po prostu nie 

wiem czy robi Pan sobie żarty czy prostu, zresztą chyba Pan sobie robi żarty jak zwykle także 

wie Pan, nie jest to pytanie do mnie po prostu. Jeżeli to mówię Pani Skarbnik Pan, Burmistrz, 

Państwo radni wszyscy zdecydujemy o tych pieniądzach jeszcze, także wie Pan to nie jest 

pytanie tylko do mnie. Dziękuję.  

 

Radny Janusz Kowalski: Mogę?  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę.  

 

Radny Janusz Kowalski: No tak. Zadałem Panu to pytanie celowo, ponieważ jest Pan tutaj głową 

Rady Miejskiej, a w kontekście pytanie padło do Pana, ponieważ na jednym z ostatnich spotkań 

obaj panowie burmistrzowie rozliczali mnie zarzucając mi, że nie jestem przygotowany do 

pełnienia funkcji radnego i nie potrafię odpowiedzieć na co te pieniądze są wydawane. Przyznam 

się, że nie wiem dlatego zwróciłem się do Pana i Pan również nie wie. Także Panowie 

burmistrzowie mam nadzieję, że sobie wzięliście to do serca, że większość rady nie wie. Jeżeli 

nie wie przewodniczący czyli nikt nie wie. A to już świadczy o Państwa podejściu do rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Pana niech Pan przestanie naprawdę, 

bo mówi Pan takie bzdury. Doskonale wie Pan co Pan mówi i po prostu śmieszy mnie Pan taką 

głupią dyskusją. Mamy pieniądze niech Pan się cieszy, że te pieniądze prostu mamy no.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Proszę Państwa, żeby była jasność. Rzeczywiście 

postawiłem zarzut Panu Januszowi Kowalskiemu, że nie zna budżetu, który głosował, w którym 

były wymienione inwestycje. Natomiast jeśli chodzi o dofinansowanie 14 500 000,00 to w tej 

chwili opracowujemy dokumentację, w urzędzie wiemy na co chcemy wydać te pieniądze, na 

które drogi. Taka dokumentacja jest przygotowana. Takie inwestycje zostaną przedstawione 

radnym do głosowania i wtedy wszyscy radni mogli zapoznać, tak jak poprzednio mogli się 

zapoznać z poprzednimi inwestycjami. To jest ta podstawowa różnica. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: No właśnie czyli jak nie mamy jest źle, jak 

mamy też jest źle z tego wynika. Także Pan Kowalski zawsze ma problem.  

Proszę bardzo Panie Rybczyński.  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Dziękuję. Ja najpierw chciałem podziękować tutaj Panu zastępcy za 

taką rzeczową odpowiedź i apelowałbym tutaj do nas wszystkich, żebyśmy przestali się oceniać  

i stawiać sobie wzajemnie zarzuty, bo to narusza powagę tej rady przede wszystkim,  

a wystarczyła odpowiedź jasna konkretna zastępcy burmistrza i myślę, że krótko i na temat 

problem został rozwiązany.  

Ja chciałem uzmysłowić tutaj wszystkim obecnym, ale też mieszkańcom, że od 1 marca 

ubiegłego roku uczestniczymy w projekcie gmina Kazimierz Dolny dla seniorów. Został 

utworzony Dzienny Dom Pomocy i tutaj w odniesieniu do takiej uwagi Pana radnego Wicika, 

który ostatnio wizytował ten dom, chciałem zapytać jakie jest obłożenie i wykorzystanie tego 

Dziennego Domu Pomocy dla seniorów? Poza tym chciałem powiedzieć, że w ramach tego 

programu istnieje możliwość czy no nie wiem czy już działa Klub Seniora, Centrum Aktywnego 

Seniora, taki jest tytuł, gdzie jest do dyspozycji 30 miejsc, gdzie będą prowadzone, bo  

w zasadzie chyba jeszcze nie są zajęcia ruchowe dla osób starszych mający na celu poprawę 

sprawności ruchowej i stanu zdrowia, gdzie można korzystać z takich z trzech bloków zajęć 

rehabilitacyjnych. To jest terapia rehabilitacyjna, terapia ręki i terapia integracji 

sensomotorycznej. Biorąc pod uwagę to, że wiem, że tutaj Ośrodek Pomocy Społecznej robi 

wielkie starania i rozeznania i zachęcał osoby, które mogą z tego korzystać, w zasadzie kryteria 

to są jedne to jest wiek powyżej 60 plus i trzeba być mieszkańcem gminy. Powiem, że były 

kłopoty z naborem do tego programu. Ostatnio biorąc pod uwagę, że dostaliśmy w Parchatce 

propozycje wykorzystania tego programu powiem, że zgłosiło się 25 osób i 25 umów można 

powiedzieć, że już zostało zawartych. Chciałem zadać pytanie w jakiej formie będzie utworzony 

ten Klub Seniora? Gdzie on się będzie mieścił? Biorąc pod uwagę, że te wszelkie zabiegi mają 

być prowadzone w BIO-Relax w Puławach. Pytanie jest takie czy nie można byłoby 



Strona 14 z 36 

 

zorganizować tego w obiektach, no któregoś z sołectw chociażby, już nie mówię o Parchatce, ale 

chociażby gdzieś w jakimś obiekcie na terenie gminy? Dziękuję.  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Program realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej. Ja te pytania 

przekażę Pani kierownik i odpowiemy Panu dokładnie na piśmie, bo są różne aspekty, nie 

chciałbym tutaj Państwa w błąd wprowadzić czy to jest możliwe czy niemożliwe, bo być może 

część tych zajęciach rehabilitacyjnych będzie jak najbardziej mogła być przeprowadzona  

w poszczególnych miejscowościach i to z pewnością byłoby dużo bardziej wygodne dla 

mieszkańców, a być może cześć ze względu na zastosowany sprzęt rehabilitacyjny będzie 

musiała być przeprowadzona na miejscu w Puławach. Ale tak jak powiedziałem przekażemy te 

pytania Pani kierownik OPS-u Kazimierskiego i prześlemy Panu odpowiedzi.  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Jeśli mogę zasugerować, tu nie chodzi o pisma, bo myśleć, że 

szkoda czasu na pisanie, ale myślę, że tutaj poprzez jakieś kontakty takie bezpośrednie,  

przedkładam taką propozycję nie, żeby to mówię jeśli nie w Parchatce, to być może w jakimś 

innym sołectwie można byłoby to ulokować. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma pytań 

przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszej sesji.  

 

Ad. 7. Raport o stanie gminy: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: punkt 7 raport o stanie gminy. Tu bym 

poprosił chyba Panią Sekretarz, Pana Burmistrza o zreferowanie tego punktu. Dziękuję. 

Wprawdzie omówiliśmy ten punkt na komisji, ale nie wiem czy Pani Sekretarz chciałaby jeszcze  

coś dodać z Panem Burmistrzem, przekazać Państwu radnym lub osobom, które nas dzisiaj 

słuchają, oglądają? Proszę bardzo.  

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Kuś: Dzień dobry Państwu. Na komisji w poniedziałek został 

przedstawiony raport o stanie gminy. Tak jak mówiłam obejmuje on podsumowanie działalności 

burmistrza w roku poprzednim, realizację uchwał, polityk, strategii programów zarówno 

rocznych, jak i wieloletnich, informacje dotyczącą przeprowadzonych inwestycji, informacje 

dotyczące oświaty, gospodarki, demografii gminy, dane statystyczne, dane liczbowe na 

podstawie których można wnioskować o pewnych trendach naszej gminy. Powiedzmy tutaj 

jasno z niego wynika, że my tak jak nie jedna gmina w Polsce, tylko pewnie wszystkie się tutaj 

borykają w jakimś większym lub mniejszym stopniu, wniosek płynący z danych zawartych  

w tym raporcie, ciągle tracimy mieszkańców. Termin na przedstawienie raportu dla Państwa 

radnych to jest ustawowy do 31 maja każdego roku za poprzedni rok. W takim też terminie 

Państwo raport otrzymali. Na jego podstawie przygotowana została uchwała, projekt uchwały 

Pana Burmistrza o właśnie takim pozytywnym rozpatrzeniu raport o stanie gminy poprzez 

przeprowadzenie debaty nad tym raportem, która będzie się finalizowała poprzez podjęcie przez 

Państwa radnych ustawową bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, 

udzielenie wotum zaufania za poprzedni rok dla Pana Burmistrza. Także ja bym miała tyle. Tutaj 

jeszcze napomknę, że dane zawarte w tym raporcie była taka mała poprawka z 3 czerwca, 

chodziło o ogólną kwotę pozyskanych środków finansowych z różnego rodzaju źródeł 

zewnętrznych. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję Pani Sekretarz.  
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Zarządzenie Nr 31 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 31 maja 2022 r. w sprawie 

przedstawienia Radzie Miejskiej w Kazimierzu Dolnym raportu o stanie gminy za rok 2021 – 

stanowi załącznik do protokołu. 

Zarządzenie Nr 34 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 3 czerwca 2022 r. w sprawie zmiany 

zarządzenia Nr 31 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 31 maja 2022 r. w sprawie 

przedstawienia Radzie Miejskiej w Kazimierzu Dolnym raportu o stanie gminy za rok 2021 – 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Otwieram debatę nad przedstawionym 

raportem o stanie gminy. Czy Państwo radni mają pytania proszę zadawać. Jeżeli nie, 

przechodzimy do kolejnych punktów. Proszę bardzo Pan Ryszard Rybczyński.  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Nie ukrywam, że jestem trochę rozczarowany tym, że tak bardzo 

pobieżnie Pani Sekretarz omówiła ten raport o stanie gminy, bo biorąc pod uwagę, że słuchają 

też nas i mieszkańcy na pewno są zainteresowani, no dobrze byłoby, żeby też no przynajmniej 

wypunktować pewne problemy, które tutaj w gminie mamy. Ja ze swojej strony chciałem zacząć 

może od pozytywów i to co bezwzględnie należy zauważyć na plus to jest to, że bardzo dobrze 

działa Ośrodek Pomocy Społecznej. Doświadczam tego poprzez Parchatkę, jest niesłychana 

orientacja w problemach mieszkańców, wielka troska, wspaniała organizacja pomocy i wsparcia. 

Także poprzez chociażby tą sesję chciałem podziękować wszystkim pracownikom ośrodka za to, 

że tak prężnie i dobrze działają. Chciałem zauważyć, że nastąpiła wielka poprawa jeśli chodzi  

o funkcjonowanie referatu inwestycji. No nie powiem, że jest tylko ładnie, ale i mądrzej 

gospodarnie i na każdym kroku widać takie sprawne kierowanie tym referatem. Także to jest 

wielka pozytywna zmiana i to co myślę, że należałoby tutaj pochwalić to to, przynajmniej  

z mojej strony, że Pan Burmistrz awansuje pracowników swoich krótko mówiąc, że daje szansę 

jakiegoś awansu i to widać i to się dzieje. No oprócz takich pozytywów myślę, że należałoby 

dorzucić do problemu, bo myślę, że jest to problem, przynajmniej zgłoszono mi to na szkoleniu 

jakie było prowadzone w Parchatce odnośnie handlu dla rolników. Mieszkańcy spoza Parchatki 

apelowali do mnie z prośbą o to, żeby podnieść temat właśnie miejsca handlu w samym 

Kazimierzu. Biorąc pod uwagę, że miejsce to jest no niezbyt to znaczy w tej chwili w ogóle jest 

niewykorzystane, no z przyczyn myślę, że nam wszystkim tutaj znanym, nie będę się na temat 

rozwodził, prosiłbym o ewentualną weryfikację tego rozwiązania. Przy tym mamy też taki 

pomysł, ja myślę, że to nie tylko w Parchatce, ale też zaszczepił bym tym pomysłem pozostałe 

sołectwa, żeby zrobić takie miejsca handlu w poszczególnych sołectwach i mamy taki pomysł, 

żeby nawet miejsce już mam określone, żeby ustawić te 2, 3 stragany, gdzie będzie można 

wystawić swoje produkty żywnościowe czy nadwyżkę czy na zasadzie takiej, że komu coś 

zbywa czy ktoś chce coś sprzedać to będzie takie miejsce, gdzie będzie można taki handel 

prowadzić. To jest taki pomysł. Sprawa następna biorąc pod uwagę, że też jeszcze wcześniej do 

mnie dotarły jako do radnego uwagi nauczycieli tutaj z tej szkoły z prośbą o weryfikację 

wykorzystania parkingu tutaj przed szkołą. No jest to parking w tej chwili płatny. Ja rozumiem, 

że musimy zarabiać i myślę, że gdyby to tak było, że w takie dni wolne, świąteczne, sobota, 

niedziela i tak dalej to jak najbardziej niech to będzie płatne, ale biorąc pod uwagę 

funkcjonowanie szkoły czy chociażby my jako radni przyjeżdżamy tutaj no i parkujemy nie na 

parkingu, który jest tutaj pod bokiem, tylko gdzieś tam w oddaleniu. Tematem następnym,  

w zasadzie no takim problemem, który myślę, że musielibyśmy wziąć pod uwagę  

w perspektywie najbliższej, to jest wsparcie działalności kulturalnej sołectw. W poprzednich 

latach było takie wsparcie poprzez zadysponowanie na każdego sołectwa, czy dla świetlicy 

kwoty 2000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie działalności świetlicy czy obiektu kultury. 

Myślę, że było to bardzo dobre posunięcie i też podsuwam pod rozwagę właśnie taką możliwość. 
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Chciałem zauważyć, że ostatnio Kokpit wyszedł z taką inicjatywą, żeby 9 lipca zorganizować 

taką biesiadę czy festyn, raczej biesiady na zamku z udziałem sołectw dla mieszkańców i miasta 

i całej gminny, gdzie można by się zaprezentować tak wielokierunkowo poprzez rękodzieło, 

prezentację twórczości, jakieś występy artystyczne, gastronomię i tak dalej. Jest ustalenie, że  

w piątek o 10:00 w KOKPiT- będzie spotkanie. No myślę, że przedstawicieli sołectw nie tylko 

sołectw, stowarzyszeń różnych w celu dogadania, domówienia uwarunkowań organizacji tego 

przedsięwzięcia. Ja przepraszam, że akurat wtrącam ten temat, ale biorąc pod uwagę, że później 

już nie ma spraw różnych wykorzystuję ten moment. Także w imieniu dyrektora Kokpitu 

zapraszam osoby zainteresowane. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję. Czy Pani Sekretarz chce zabrać 

głos?  

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Kuś: Chciałam odpowiedzieć tutaj. Pan radny rzeczywiście 

słusznie zauważył, że nie przedstawiłam raportu. Jeżeli jest taka wola ze strony Państwa 

radnych, ja go przedstawię odczytam, czy też w jakiś inny sposób zaprezentuje jego treści tak, 

aby można było nad nim skutecznie debatować. Państwo radni otrzymali ten raport miesiąc temu 

i też zakładałam, że wszyscy Państwo radni się zapoznali.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dokładnie, otrzymaliśmy go i jak byśmy 

chcieli to byśmy zadawali Pani pytania.  

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Kuś: Ale, jeżeli jest taka wola to jak najbardziej przedstawię raport.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Jest wola Pana jednego radnego, bo my 

zapoznaliśmy się z raportem i nie chcemy, żeby Pani przestawia. Jeżeli Państwo chcecie proszę 

bardzo.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Pani Sekretarz jeżeli można, to może po krótce, może nie całość, ale 

kilka informacji jeszcze, które mogłaby Pani uzupełnić swoją wypowiedź na temat tego raportu. 

Może się jakieś pytania radnym pojawię jeszcze.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę o zadawanie pytań konkretnie właśnie 

w sprawie raportu jeżeli ktoś coś chcecie dowiedzieć czy nie ma jakiś niejasności proszę bardzo 

pytać Pani Sekretarz. Proszę Pan Kowalski.  

 

Radny Janusz Kowalski: Padło stwierdzenie tracimy mieszkańców. To ja mam pytanie jakie są 

plany? Jaka jest strategia w tej kwestii, bo to, że tracą niektóre miejscowości to wiemy ze 

statystyk. Ale czy mamy jakiś plan awaryjny, wyjście awaryjne? To jest pierwsza rzecz i żeby 

nie przedłużać to pytanie do radnych. Czy jest debata dzisiaj o stanie gminy? Nie widzę 

organizacji społecznych zaproszonych, nie widzę samorządu mieszkańców, Panie Nieradka 

może to jest śmieszne, ale debatujemy o stanie gminy i nie każdy zapoznał się z tym gdzieś tam 

w zaciszach gabinetów, bo z tych dokumentów, które otrzymujemy praktycznie te same od 

wielu, wielu lat niewiele wynika. No ja na przykład mam dylemat co mam powiedzieć ludziom, 

co mam powiedzieć kobiecie, która płaci za stragan 6000 zł brutto, jak mi zadaje pytanie 

dlaczego mój kolega sąsiad otrzymał zgodę na zajęcie pasa drogowego i płaci 1000 zł. To jest 

oczywiście hasło, wiecie o czym mówię nie będę się powtarzał. Czy wam to nie przeszkadza 

radni? Przytulicie, przytulimy przepraszam przytulimy 4500 zł za to spotkanie godzinę czasu. 

Tyle to nawet prezes NBP nie zarabia.  



Strona 17 z 36 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Panie Kowalski to jest debata na temat 

raportu o gminie, proszę zadawać konkretne pytanie. Proszę Pani Burmistrzu.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Bo było pytanie co zamierzamy robić, nie co 

zamierzamy robić, tylko co robimy. Utrzymujemy 4 szkoły po to, że dzieci miały blisko do tej 

szkoły, żeby było życie kulturalne w poszczególnych miejscowościach. Otworzyliśmy żłobek, 

poprawiamy funkcjonowanie ośrodka zdrowia, nie mamy na to wielkiego wpływu, ale jednak to 

Burmistrz, dzięki Burmistrzowi chociażby jest rehabilitacja. Dzienny Dom Pobytu Seniora, 

inwestycje w całą infrastrukturę tak w tym drogową, współpraca z sołectwami, z Kołami 

Gospodyń Wiejskich. Tutaj wielu no Pan radny Rybczyński jest bardzo aktywny w swoim 

sołectwie i wie, że gmina nie we wszystkim się zgadzamy, ale tu na pewno poświadczy, że 

gmina pomaga w działaniach sołectwa. Także robimy po prostu nie zamierzamy, tylko my to po 

prostu robimy. Natomiast chciałem się jeszcze odnieść, bo Pan powiedział, że za godzinę radni 

przytulą 4000 zł. Wie Pan co mi się wydaje, że przeczytanie raportu o stanie gminy, takie ze 

zrozumieniem i zastanowieniem się nad tym, to mi to zajęło kilka godzin tak naprawdę, żeby 

sprawdzić różne dane, porównać chociażby z innymi gminami. Również na przykład porównać 

to o czym Pan powiedział o utracie mieszkańców, jak to wygląda w Kazimierzu, jak to wygląda 

w innych gminach i tu się okazuje, że okej tracimy, tylko tracimy mniej niż inne podobne gminy. 

To też trzeba brać pod uwagę. Jest taka tendencja generalnie, że ludzie przeprowadzają się do 

większych miast. W Kazimierzu to wygląda trochę lepiej niż w innych gminach. Również jeśli 

popatrzymy na wpływy z podatków, to ta tendencja nie jest taka jednoznaczna, bo wpływy  

z podatków od osób fizycznych u nas wzrosły, a nie spadły i to wzrosły na tyle znaczącą, że 

świadczy to jednoznacznie o tym, że również liczba osób płacących te podatki wzrosła. Więc nie 

koniecznie systemy meldunkowe są, to co widzimy w systemie meldunkowym jest jednoznaczne 

z rzeczywistą liczbą osób zamieszkałych. Natomiast tak jak powiedziałem no mi to zajęło parę 

ładnych godzin sam raport. No oczywiście jeśli ktoś się nie przyłoży i tylko przyszedł po to, 

żeby oskarżać innych i za godzinę przytuli pieniądze no to tak może powiedzieć, że przytuliłem 

sobie pieniądze za godzinkę, ale z tego co wiem i z tego co rozmawiam z radnymi ile rozmów  

z radnymi przeprowadzam, ile też pracy radni wykonują. Na przykład wiem wielokrotnie 

spotkałem Pana radnego Rybczyńskiego w referacie inwestycji przy rozmowach o konkretnych 

działaniach. To też jest praca, którą wykonują radni. To nie jest tak, że przychodzi się na chwilę. 

Wie Pan no niektórzy rzeczywiście przyjdą z kamerą na chwilę, nagrają, potem sobie na 

YouTubie coś po opowiadają i myślą, że to jest praca radnego. To nie na tym polega praca 

radnego i myślę, że większość z Państwa doskonale sobie zdaje z tego sprawę i większość  

z Państwa naprawdę bardzo dużo czasu poświęca na tą pracę. A na końcu to mieszkańcy 

odpowiadają, patrzą czy radny pracuje dobrze czy nie czy źle i głosują na radnych. To tyle ode 

mnie. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pan Ryszard Rybczyński się zgłosił ad vocem 

proszę bardzo.  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Dziękuję. Tak w odniesieniu do wystąpienia tutaj Pana Burmistrza 

jeśli chodzi o oświatę. Przy zaciąganiu kredytu dostaliśmy taką informację, że gmina ponosi 

wielkie koszty funkcjonowania oświaty w tej organizacji jaka jest i myślę, że przed nami właśnie 

jest to temat taki, nad którym się musimy pochylić, bo ja wiem, że jest to bardzo niewdzięczny 

temat, bo dzieci kształcenie to takie wzniosłe, ale rzeczywistość jest brutalna i musimy do 

tematu powrócić. To jest temat taki, który dobrze byłoby, żeby za naszej kadencji no 

przynajmniej został poruszony, żeby na ten temat odbyła się debata. W samym raporcie jest taki 

zapis, może dosłownie nie przytoczę, że Kazimierz Dolny oprócz prestiżu niewiele zyskuje. 

Powiem tak, że chyba nie było takich czasów, żeby było tak dużo możliwości pozyskania 
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środków finansowych, takiego wsparcia i środki unijne i środki rządowe, kwestia tylko właśnie 

tego, żeby przede wszystkim planować, przede wszystkim planować i ja zwracam uwagę na ten 

proces, który jest procesem podstawowym. Podstawową sprawą do właściwego funkcjonowania 

to jest planowanie i namawiam tutaj cały urząd do tego, żeby się na tym pochylić, żebyśmy nie 

byli zaskakiwani, że pojawiają się jakieś programy, w których możemy uczestniczyć, a nie 

mamy pomysłu, czy nie mamy przygotowania, żeby aplikować właśnie o to. Także na to 

zwracam uwagę. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Panie Burmistrzu.  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Panie radny pomysły są, plany też są, mamy naprawdę dużo 

rzeczy do zrobienia także aplikujemy o dofinansowania, wykorzystujemy je na tyle ile możemy. 

Natomiast też trzeba pamiętać o tym, że każde dofinansowanie wymaga wkładu własnego  

i w sytuacji finansowej w jakiej jest nasza gmina, mam ograniczone możliwości. To nie jest 

sztuka, zresztą teraz Państwo myślę, że jak śledzicie media nawet te nasze regionalne, mówię 

tutaj o Województwie Lubelskim, to na pewno natrafiacie na wiadomości o tym, że gmina jedna 

lub druga zwraca milionowe dotacje dofinansowania, bądź też rezygnuję z realizacji zadań.  

Po prostu nie stać ich jest na zabezpieczenie wkładu własnego. Mówię tutaj i dofinansowaniach, 

które gminy otrzymywały rok temu, 2 lata temu. No jest taka tendencja, roboty budowlane, 

materiały budowlane czy materiały do budowy dróg poszły bardzo do góry, bardzo znacząco 

podrożały, w związku z tym końcowe wyceny robót też są nie do udźwignięcia przez samorządy.  

Przykładem jest nasza Górna Puławska, kiedy składaliśmy wniosek, kiedy robiliśmy kosztorys to 

była wartość 1 350 000,00, teraz po półtorej roku te roboty zostały wycenione na 4 100 000,00 

według oferenta. Chodnik w Parchatce o czym ostatnio na komisji mówiłem jeszcze w ubiegłym 

roku kiedy składaliśmy wniosek, taka jest procedura, w ubiegłym roku kiedy składaliśmy 

wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich do Urzędu Marszałkowskiego, zabezpieczyliśmy 

wspólnie z Urzędem Marszałkowskim kwotę na poziomie 460 000,00 zł. Teraz kiedy przy 

przetargu trzeba było zaktualizować kosztorys, kwota urosła dwukrotnie do ponad 1 000 000.00 

zł. Więc tutaj my jak najbardziej aplikujemy o dofinansowania zewnętrzne, bo bez nich byłoby 

bardzo trudno nam rozbudować tą infrastrukturę, o której mówił też wcześniej zastępca, bo to 

jest właśnie jeden z elementów tego w jaki sposób chcemy, aby ludzie zostali w Kazimierzu, 

albo żeby przyciągnąć osoby z zewnątrz czyli rozbudowa infrastruktury, bo ona jest no wiecie 

Państwo sami w jakim stanie. Więc wracając do tych wniosków aplikacyjnych naprawdę 

monitorujemy to, jesteśmy przygotowani, kiedy się tylko pojawia taka możliwość składamy 

takowy wniosek. Oczywiście nie raz się udaje, ale nie za każdym razem. Znaczy źle, odwrotnie 

w większości przypadków zdecydowanie dostajemy dofinansowania, natomiast nieraz są takie 

sytuacje, gdzie się to nie uda. No cóż trzeba się z tym pogodzić. 100% skuteczności nigdy nie 

było i nie ma. Natomiast na bieżąco to montujemy, przygotowujemy te wnioski i po kolei te 

zadania realizujemy, że tylko w tym roku przypomnę skończyliśmy wymianę oświetlenia 

ledowego na terenie całej gminy, gdzie dofinansowanie było na przykład na poziomie  

1 000 000.00 złotych. Co gdybyśmy nie zrobili z własnego budżetu myślę, że w najbliższych  

5 lat czy nawet w dłuższym okresie czasu byłoby to niewykonalne. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę ad vocem Pan 

jeszcze chciał tak?  

 

Radny Ryszard Rybczyński: Powiem tak, ja to wszystko widzę, ale niemniej jednak 

apelowałbym o to, żeby włączać radę właśnie w to planowanie chociażby żebyśmy wiedzieli 

czego się możemy spodziewać. Mało tego pozyskujemy informacje, bo nie tylko urząd, ale my 

też pozyskujemy informacje o różnych programach pomocowych i można zabiegać, chociażby 
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tak jak ostatnio do Centrum Narodowego Kultury chociażby o stroje ludowe czy wsparcie 

działalności kulturalnej. Można pozyskiwać naprawdę potężne pieniądze. Ja pozostaję  

z nadzieją, że w przyszłym roku uda nam się ustroić ludowo jeszcze przynajmniej jeden zespół 

przynajmniej, także trzymam za to kciuki i ze swojej strony deklaruję pomoc w opracowaniu 

wniosku. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę Pan Jakub 

Pruchniak.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Szanowni Państwo też, znaczy uważam co do tego planowania tutaj 

dwa słowa. Ja odbieram raport też jako takie podsumowanie właśnie naszego planowania. Jest 

on również przedstawiony w tym samym czasie kiedy jest wykonane sprawozdanie z budżetu  

i go analizujemy za rok 2000 teraz w tym przypadku za rok 2021 i zanim podjęliśmy budżet  

w roku 2021, poprzez każda jedna organizacja, mieszkańcy, czy my radni, czy Rady Sołeckie 

zgłaszają swoje wnioski do budżetu. Te wnioski do budżetu są jakby tym elementem pokazania 

swoich potrzeb czy to w sołectwach. Odbywają się zebrania wiejskie, czy odbywa się zebranie  

w Kazimierzu i mieszkańcy zgłaszają wiele potrzeb. My w ciągu roku zgłaszamy mnóstwo 

spraw jako radni. Państwo sołtysi zgłaszają również mnóstwo spraw. Mieszkańcy przychodzą ze 

swoimi problemami i dzisiaj raport jest takim podsumowanie tego wszystkiego co spływa do 

urzędu i co udało się zrobić z tymi sprawami. Ja oceniam to naprawdę bardzo pozytywnie  

i odniosę się może nie tyle szeroko do całego raportu, natomiast też włączę się w tą dyskusję 

jakby potrzeb, które przedstawił Pan radny Ryszard Rybczyński w kwestii wsparcia świetlic na 

terenie wiejskim. Rzeczywiście taka kwota, która była ona dawała troszkę większe możliwości  

i wspierała aktywność i oddolne działanie mieszkańców, bo też rozumiem, że w niektórych 

świetlicach działają z Ochotnicze Straże, w innych tych Ochotniczych Straży może nie ma, więc 

troszkę trudniej też o budżet na taką aktywizację. Natomiast to działanie byłoby nam naprawdę 

bardzo potrzebne i też uważam, że dobrze by było żebyśmy mieli to w planach przyszłości. 

Natomiast chciałbym podkreślić co do świetlicy i do budynków naszych, które są na terenie 

gminy, że widać jest to planowanie, bo sukcesywnie co roku stara się doprowadzić te budynki do 

takiego stanu, w którym można nie tylko w okresie letnim przebywać, ale też i w okresie 

zimowym poprzez modernizację, poprzez drobniejsze doposażenia, poprzez remonty. Widać jest 

to w planach, że kolejne działania również są zaplanowane tego typu, które pozwolą jakby 

doprowadzić do sytuacji, że w każdych warunkach atmosferycznych będzie można w takim 

budynku przebywać i tą aktywizację, którą my jako radni możemy pobudzać, również Państwo 

sołtysi stowarzyszenia, które działają, bo jest ku temu dobry czas, żeby te stowarzyszenia 

działały, tak jak Koła Gospodyń, żeby miały swoje miejsce w naszych miejscowościach. Drugi 

temat, na który chciałem zwrócić uwagę i za to podziękować to jest dalsze wsparcie 

Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie naszej gminy. Od wielu lat to wsparcie ze strony 

urzędu jest udzielane w kwestii wyposażenia. Myślę, że Państwo radni naprawdę nie zdają sobie 

sprawy  ci co może nie mają takiego bliższego kontaktu z jednostkami OSP, ile od gminy teraz 

wymaga się wszelkiego rodzaju, dzisiaj mamy trzy jednostki może powiem tak. Mamy trzy 

jednostki, które są w krajowym systemie ratownictwa. Każdy strażak, który wyjeżdża ochotnik 

do zdarzenia po pierwsze musi być ubezpieczony, musi być wyposażony, sprzęt, który używa 

musi przechodzić cyklicznie przeglądy, przeszkolony musi być i to są naprawdę niemałe środki, 

które gmina musi zabezpieczyć i to się staje takim naszym stałym wydatkiem z budżetu. Żeby 

utrzymać na wysokim poziomie jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej trzeba je stale 

dofinansowywać i z roku na rok, jeżeli jednostka się rozwija, nabywa nowy sprzęt, nowe 

wyposażenie, jest to też dodatkowy koszt i to jest przy współudziale gminy, chcemy, żeby te 

jednostki lepiej pracowały i widać jest, że gminie na tym też zależy, bo dziś na szczęście może 

nie mamy żadnego zdarzenia, w których jednostka musi wziąć udział, ale dobrze wiemy  
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i pamiętamy z niedawnej historii, że jak przyszła powódź, to 24 godziny jednostki Ochotniczej 

Straży Pożarnej działały. Gdy przychodzi zdarzenie typu pożar, no to obojętnie  którym końcu 

gminy byśmy byli, każdy stara się, że wykorzystywać ten sprzęt jak najlepiej służyć 

mieszkańcom. Nie byłoby to możliwe gdyby gmina tych działań po prostu nie wspierała. Gdyby 

gmina nasza nie finansowała wielu potrzeb, które są w jednostkach Ochotniczej Straży Pożarnej. 

Może tyle, dotknąłem może drobnej sprawy dotyczącej raportu, ale uważam, że dość ważne  

i istotnej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję. Proszę Pan  Piotr Guz.  

 

Radny Piotr Guz: Szanowni Państwo tu radny Rybczyński, jak i radny Pruchniak wspomnieli  

o stowarzyszeniach. Ja chciałbym bardzo serdecznie z tego miejsca podziękować Pani Sekretarz, 

która na bieżąco monitoruje właśnie programy dla jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, 

nie tylko tych, które należą do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, ale dla wszystkich 

OSP. I Szanowni Państwo chciałem przekazać miłą wiadomość. W dniu dzisiejszym w Urzędzie 

Wojewódzkim w sali kolumnowej trzy jednostki z naszego terenu dostały promesy z programu 

Mały Strażak, który był organizowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska.  

I powiem tak, że śmiało mogę powiedzieć, że 60 000,00 zł wjechało w dniu dzisiejszym do 

naszej gminy właśnie z tego programu i Pani Sekretarz przekazuje o wszystkich programach taką 

informację, ale szanowni Państwo to nie gmina wypełnia wnioski, że tak powiem do tych 

programów, tylko to jednostki, bo tam jest ściśle określone zapotrzebowanie na co mogą być te 

pieniążki spożytkowane i tak dalej. Ja chciałbym jeszcze powiedzieć, że jednostki z każdego 

systemu ratowniczo-gaśniczego dostają również dotacje z Komendy Państwowej Straży Pożarnej 

i też są to ściśle przeznaczone fundusze na zakup na przykład nie wiem kamera termowizyjna. 

Nie są to może duże pieniądze, ale tam czy to jest 3500 czy 4500 zł, ale ta jednostka która 

dostanie takie dofinansowanie z tego ściśle musi się rozliczyć, ponieważ jeżeli wiemy, że 

dostajemy takie pieniążki, musimy zadeklarować na co te pieniądze będą spożytkowane. To nie 

jest tak, że my dostaniemy i możemy sobie wymyślić, że dobra to dzisiaj kupujemy 4 hełmy. 

Nie, to ma być ściśle określone wydatkowanie tych pieniążków. Także Pani Sekretarz jeszcze 

raz bardzo serdecznie dziękujemy za to, że Pani tutaj trzyma rękę nad tymi wszystkimi 

programami, z których możemy po prostu jako stowarzyszenia korzystać. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę Pani Magdalena 

Sapała.  

 

Radna Magdalena Sapała: Dziękuję bardzo. Moi przedmówcy dotknęli różnych tematów 

dotyczących omawianego raportu o stanie gminę, a ja chciałabym odnieść się do innych 

aspektów. Chciałam zwrócić uwagę na to, aby rzeczywiście przybywało nam mieszkańców  

w gminie. Myślę, że musi odważyć jako rada podjąć się rozmów, podjąć się podejmowania jakiś 

rozmów odnośnie stwarzania infrastruktury mieszkaniowej w gminie. Stwarzania warunków dla 

lokalnych przedsiębiorców, dla tworzenia warunków dla przedsiębiorców podmiotów 

gospodarczy, które pozostaną u nas w gminie, będą odprowadzać podatki z różnych gałęzi 

gospodarczych, nie tylko te z turystyki, bo jak tu podkreślił Pan radny Ryszard Rybczyński  

z turystyki nasza gmina niewiele ma zysków. Porównując gminy wiejskie można powiedzieć, że 

są o wiele bogatsze niż gminy takie typowo turystyczne i wydaje mi się, że w najbliższym czasie 

powinniśmy dotknąć tego tematu i spróbować w jaki sposób wspólnie zastanowić się i obrać 

jakiś cel, jakiś kierunek aby zapewnić jakąś właśnie infrastrukturę mieszkaniową i wydaje mi 

się, że będzie to dobry krok w tym kierunku, aby pozostawić tych mieszkańców, którzy 

mieszkają u nas, żeby nie uciekali na przykład do Puław. Moi rówieśnicy bardzo dużo osób 
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zwraca mi na to uwagę, że słuchajcie bardzo chętnie byśmy zostali tylko nie mamy gdzie, nie ma 

tej infrastruktury mieszkaniowej. [oklaski] Panie Januszu proszę szanujmy się.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pan przerywa Panie Kowalski.  

 

Radna Magdalena Sapała: Także to jest moja uwaga, moje spostrzeżenie dotyczące raportu  

o stanie gminy. Jak Państwo się odniesiecie to też właśnie będzie dla mnie bardzo ciekawe  

i myślę, że w najbliższym czasie powinniśmy odbyć taką dyskusję i myślę, że się to wydarzy. 

Także dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo Pani radnej. Proszę Pan 

Janusz Kowalski.  

 

Radny Janusz Kowalski: Nie wiem, jak wyrażam swój aplauz to też jest źle Panie 

Przewodniczący?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: To niech się Pan zachowuje normalnie Panie 

Kowalski, jak 14 innych Radnych.  

 

Radny Janusz Kowalski: To jest głos, no właśnie widzę i nie dowierzam. Już zaraz oddaję głos, 

tylko do Pana Wiceburmistrza, ponieważ Burmistrz wiele godzin spędził na analizie dokument, 

na pewno Pan zauważył i Pan jako ekspert proszę o receptę, czy w ogóle o zdiagnozowanie 

problemu. Jak to jest, że do Kazimierza pcha się gigantyczny pieniądz, który chce pakować  

w inwestycjach, dziesiątki jak nie setki milionów złotych przy inwestycjach, przy domach, 

firmach, ludzie chcą inwestować, budować hotele i tak dalej, a miejscowi czy w ogóle 

mieszkańcy, którzy nawet mieszkali tutaj przez pewien okres zewnątrz, chcę sprzedać swoją 

posiadłość czy dom i wyprowadzać się, nawet skromne mieszkania. To co powiedziała Pani 

Magdalena tutaj mojego brawa, to nie było jakieś szyderstwo, tylko Pani stwierdziła to o czym 

my mówiliśmy od dawna. Jednym z głosów na samym początku, którzy Państwo żeście 

zakwestionowali były na przykład wprowadzenie stref podatkowych przez radnego Dołęgę, 

żeście to zglanowali ten pomysł. To są drobne rzeczy, które wpływają na to jaka będzie 

przyszłość gminy. Ja dziękuję Panie Burmistrzu za wysiłki w zakresie geriatrii. Ja się akurat 

łapię w to już, ale to na tym nie polega Pana tutaj rola, bo wy bierzecie gigantyczne pieniądze  

i nawet nie będę zadawał pytania Pani Skarbnik co by było jakbyśmy odcięli pępowinę  

z podatków, z pieniędzy podatników, które wpływają z zewnątrz. Nie bylibyśmy w stanie 

utrzymać gminy, a przecież każda rodzina ma dzieci po kilkoro, musi wykształcić, musi dać 

wykształcenie, wyżywienie więc nie mówmy, że my mamy obciążenie, bo są szkoły. Był temat, 

nad którym mieliśmy się zastanowić, został zbanowany. Radny Rybczyński mówi teraz musimy 

do tego wrócić. Przynajmniej dziękuję za to, że cisza jest a nie jak nie zarzuca Panu 

Rybczyńskiemu, że chce likwidować szkoły. Co wy uważacie, że jak mam siwe włosy, to ja niby 

nie wiem co wy żeście mówili rok temu, 2 lata temu, 3 lata temu?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Zadaje Pan jakieś konkretne pytanie Panie 

Kowalski?  

 

Radny Janusz Kowalski: Jest debata więc nie zadaję pytania, bo to nie są interpelacje, weź Pan 

przeczytaj sobie co tam Pan ma w porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Niech Pan zadaje pytania, ale niech Pan mówi 

do rzeczy Panie Kowalski.  
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Radny Janusz Kowalski: Krótko, zadałem Panu Burmistrzowi pytanie, Wiceburmistrzowi czy 

Pan zdiagnozował problem. Jak to jest, że gigantyczny pieniądz chce parkować w mieście,  

a zwykli ludzie niekoniecznie mieszkańcy, bo są tacy, którzy kupili tutaj lata temu swoje domy  

i też nie widzą tutaj szans i wyprowadzają jest. Jest powszechna taka obiegowa opinia, żeby 

zrobić dla przeciętnie zarabiających ludzi mały interes, to trzeba przyjechać z dużym czyli 

generalnie dopłaca się do tego interesu. I kończąc już tu Pan Burmistrz przekaże Państwu kto 

jest autorem tych słów. Doczekaliśmy czasów, że ucisza się mądrych ludzi, żeby to co mówią 

nie obrażało głupców. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Bardzo kontrowersyjne stwierdzenie o tym 

uciszaniu mądrych ludzi, bo tutaj na tej sali nigdy nikt mądrych ludzi nie uciszał i nigdy nikt 

mądrych wypowiedzi nie negował. Jeżeli chodzi o ten wielki pieniądz, który do Kazimierza chce 

przyjść, to jest to dosyć kontrowersyjne zdanie, dlatego że w tej chwili mamy bardzo wiele 

terenów na sprzedaż, a na które nie ma chętnych. Nie powstają również nowe biznesy a biznesy, 

które są nie wszystkie są w stanie płacić podatki. Również ze względu na to, że nie przynoszą 

takich zysków jak było to oczekiwane. Diagnoza dlaczego mieszkańcy, dlaczego młodzi ludzie 

muszą stąd wyjeżdżać natomiast jest bardzo prosta, przez obstrukcje niektórych środowisk 

przeciwko planowi zagospodarowania przestrzennego. Jeżeli nie można się budować, to gdzie 

mamy mieszkać? Jeżeli jest wyraźna obstrukcja i za każdym razem przy każdej próbie przyjęcia 

tego planu pojawiają się protesty i uwagi, skargi, Pan Janusz Kowalski doskonale o tym wie, bo 

sam napisał wiele takich skarg przeciwko temu planowi więc ludzie nie mają gdzie mieszkać, 

dlatego muszą się wyprowadzać. My się nie poddajemy, działamy i wierzymy w to, że ten plan 

szybko zostanie przyjęty i wtedy rzeczywiście będzie można budować, mieszkańcy będą mieli 

gdzie mieszkać. Druga przyczyna jest taka, że nasza miejscowość, nasza gmina ma dosyć 

ograniczone możliwości jeżeli chodzi o miejsca pracy. Mamy pracę w turystyce, mamy prace  

w rolnictwie i zasadzie do tego z małymi wyjątkami się ograniczamy. Na pewno nie będziemy 

mieli przemysłu więc to jest ta część, która nam odpada. Możliwość stworzenia być może  

w nowych technologiach, w usługach takich miejsc pracy byłaby, ale tutaj znowu wymagane są 

po pierwsze jakieś biura tak, tak jak mamy na przykład Puławski Park Technologiczny, który też 

wcale tak dobrze sobie nie radzi, a raczej przynosi straty cały czas, ale jest to miejsce gdzie takie 

nowe biznesy mogą działać i na pewno z czasem to zawsze przynosi zyski. Mamy problem  

z infrastrukturą. Jeśli my jako Urząd Gminy nie jesteśmy, nie możemy doprosić się  

o podłączenie internetu, to co mówimy o innych miejscach. Także tych miejsc pracy zawsze to 

będzie też ograniczona możliwość. Poza tym tak jak powiedziałem wcześniej generalnie jest 

tendencja taka, że nadal nie wiem to się ostatnio zmieniło trochę przez pandemię również, ale 

młodzi ludzie generalnie uciekają do dużych miast, tam gdzie mają dużo większe możliwości  

i dużo szersze i z tym bardzo trudno jest walczyć. Kolejna rzecz jeśli chodzi o taką diagnozę, to 

taka bardzo wielka lokalna zawiść, też takie ataki jak tutaj słyszymy również na tej sali często 

krzyki, nagrywanie ludzi w prywatnych sytuacjach. No to nie pomaga, to również tworzy taką 

atmosferę, że jesteśmy tutaj inwigilowani i nie czujemy się tutaj dobrze. Ja wielokrotnie 

słyszałem od ludzi, że ja tutaj nie chcę robić żadnych interesów, ja mam dość tego co tutaj jak 

tutaj jakie tutaj jest podejście do interesów. Są osoby, które bronią swojej pozycji, swoich 

biznesów, które od iluś tam lat mają i nie wpuszczają po prostu konkurencji, a każdy z zewnątrz 

jest zły. Są osoby, które przyjechały z zewnątrz z innych miast i tutaj szukają, mają jakieś swoje 

pieniądze, mają jakieś swoje domy i przyjechały tutaj z zewnątrz i bronią tutaj spokoju, że tu ma 

być skansen i tu będziemy bronić skansenu. Niestety tak to wygląda, ale nie poddajemy się. Jest 

też wiele osób, które są bardzo aktywne, mają bardzo dużo pomysłów, jest pewien renesans też 

takiej dawnej kultury, co też nam pomaga. Przykład Polanek czy Jeziorzanach no to jest taki 

przykład, że po wielu latach w zasadzie kiedy ta kultura nie funkcjonowała ona wraca. Jest duże 



Strona 23 z 36 

 

zainteresowanie. Pan radny Dołęga mówił też kiedyś pamiętam o zespole śpiewaczym, że jest 

grupa osób zainteresowanych jeśli dobrze pamiętam tak Panie radny było? Także no jest taki 

powrót też, część ludzi wraca do tego, że ta małomiasteczkowość jest w pewnym sensie 

atrakcyjna. Na dzisiaj to co na pewno możemy robić, to jest przyjęcie planu zagospodarowania 

przestrzennego. Co gmina jeszcze może zrobić? Wejście w partnerstwo publiczno-prywatne. 

Natomiast też musicie Państwo sobie zdawać sprawę, że to nie jest rozwiązanie wszelkich 

problemów i jest to bardzo trudne w praktyce do przeprowadzania, co pokazuje przykład innych 

miejscowości. Natomiast my się nie będziemy poddawać i na pewno będziemy takie projekty 

zgłaszać, jeśli zgłoszą się tylko partnerzy. Dla mnie kluczowe na dzisiaj jest przyjęcie planu 

zagospodarowania przestrzennego, który umożliwi ludziom budowę domów i mieszkań i po 

prostu będą mogli mieszkać. Nawet w urzędzie mamy osoby, które mieszkają poza Kazimierzem 

w tej chwili, bo po prostu nie mają w Kazimierzu gdzie mieszkać. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę Pan Jakub 

Pruchniak.  

 

Radny Jakub Pruchniak: Dziękuję bardzo Panu Burmistrzowi, Panu zastępcy za to, że 

wypowiedział się właśnie tak na temat tych problemów, bo dotknął całej głównej problematyki 

jaka dotyczy naszej gminy. Chciałbym bardzo i życzyłbym sobie, żeby Pan radny Janusz 

Kowalski, który zadaje takie pytanie kiedykolwiek spróbował taką analizę jakiegokolwiek 

problemu przedstawić właśnie na takim poziomie jaki zrobił to Pan zastępca. Naprawdę 

życzyłbym sobie tego bardzo i zgadzam się tutaj już 100%, że ciągłe takie ataki wcale nie 

wpływają dobrze na relacje społeczne na terenie naszej gminy i mają bardzo duży wpływ też na 

to, jak ta gmina jest postrzegana. Nie tylko przez osoby przyjezdne, ale przede wszystkim przez 

naszych mieszkańców młodszych, nie tylko starszych, ale przede wszystkim młodszych. 

Natomiast mówiąc bardzo krótko naprawdę, żeby już nie przedłużać. To dzisiaj perspektywa dla 

młodego człowieka nie jest łatwa i pozostanie w terenie naszej gminy, nawet szukanie pracy na 

terenie naszej gminy, to jeszcze jak ktoś nie ma rodziny założonej, jest w stanie znaleźć tą pracę 

naprawdę za nie wielkie pieniądze. A myślę, że niestety ten byt na co dzień jest bardzo mocno 

uzależniony od tego jakim dysponujemy budżetem. Przy większym mieście są większe 

możliwości i myślę, że też decyzja, żeby nie przemieszczać się półtorej godziny do pracy do 

większego miasta powoduje, że ludzie po prostu z naszej gminy również uciekają. I tyle. 

Możliwością czasami jest to, że ktoś mając na terenie naszej gminy działkę sprzeda, ale wcale to 

nie jest takie oczywiste, że bardzo łatwo jest to zrobić tak. Sprzeda komuś kto sobie przyjedzie 

tutaj później turystycznie i będzie zamieszkiwał nasze gmina, a to się nie przekłada wcale na to, 

żeby w szkołach przybywało więcej dzieci. Wręcz przeciwnie odwrotnie. Warunki jakie są 

nawet w Puławach dzisiaj, żeby dostać pracę czy na nie wiem takie instytucje jak Cisowianka, 

Nałęczowianka, one już mają swoich pracowników, to jest łatwość tam po dostawać, czy nawet 

na Azoty czy gdziekolwiek indziej. Każdy szuka swojego sposobu, a w dzisiejszych czasach 

prowadząc działalność gospodarczą naprawdę wierzcie mi Państwo, że to jest nie lada 

wyzwanie, jeżeli nie ma się tematu na przykład takiego, w który się wstrzelimy i da nam 

możliwość rozwoju. Jest to bardzo trudne zadanie jeżeli chodzi o prowadzenie działalności 

gospodarczej. Jeżeli nie mamy doświadczeń, to jest bardzo trudno zacząć. Były czas  

i rzeczywiście dużo środków, które gdzieś tam ministerstwo uruchamiało, nawet żeby nawet 

nasze lokalna instytucja, która wspierała przedsiębiorców, stowarzyszenie z Puław mający swoją 

siedzibę w Parku Naukowo-Technologicznym, teraz mi wypadło pełna nazwa przepraszam 

wybaczcie Państwo, też jakieś nabory organizuje, ale później jest problem taki, że nawet 

prowadząc działalność nie ma możliwości wsparcia, żeby tą działalność po prostu rozwinąć, 

żeby dofinansować tą działalność, bo na przykładzie naboru, który się pojawił w czasie 

pandemii, alokacja środków, które uruchomiło ministerstwo rozeszło się w przeciągu dwóch czy 
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trzech sekund, no bo niestety było to poparte takimi działaniami jak boty czy coś, żeby można 

było przekierować te środki dla danej firmy. Więc naprawdę czasy w jakich żyjemy wcale nie są 

łatwe i to dotyczy i tu myślę, że wszystko wpływa na to również, że młodzi ludzie szukają 

sposobu, żeby przy większym mieście się zadomowić po to, żeby mieć lepsze warunki do życia. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo Pan Leszek Dołęga zgłosił 

się.  

 

Radny Leszek Dołęga: Dziękuję bardzo za głos. Szanowni Państwo to co podniosła Pani 

Magdalena jest jak najbardziej bardzo słuszne. Ja chcę pójść dalej tym tokiem rozumowania, bo 

mówimy o tym, że mieszkańcy nie mają gdzie mieszkać, oczywiście jest to niemożliwe w tym 

momencie, bo o czym chce powiedzieć, ale wspomniane tu zostało o planie przestrzennym 

zagospodarowania. Tak Panie Burmistrzu plan jest bardzo ważny, ale to też od razu mówię 

ważne jest, żebyśmy w tym planie, który uchwalamy obecnie, żebyśmy nie popełnili błędów, 

które po prostu w pewnej kwestii zablokują Kazimierz. Ja mówiłem o tym na sesji, na której 

żeśmy zatwierdzali plan, dlaczego tak do tego podchodzę szpecąc na przykład pewnymi 

zapisami Kazimierz, zrobimy zmiany nieodwracalne. Ja się z Panem w zupełności zgadzam, że 

plan trzeba uchwalić i chyba wszyscy się z tym zgadzamy, to myślę, że nie ma wyjątku, że plan 

trzeba uchwalić jak najszybciej. To o czym Pan Burmistrz mówił, że trzeba uchwalić plan i on 

jest w wielu miejscach niedoskonały, ja też o tym wiem i wszyscy o tym wiemy i trzeba podejść 

jak gdyby do nowej edycji nowego planu, ponieważ obecne zapisy w studium no też nie 

uniemożliwiają wszystkiego co byśmy chcieli zrobić co by dawało rozwój, trzeba po prostu od 

nowa podejść do studium, nowe studium uchwalić z pewną wizją tego jak chcemy wiedzieć ten 

Kazimierz i okolice, żeby to było prorozwojowe. I teraz właśnie ku tej wizji także tu 

usprawiedliwiam się może przed Państwem radnym dlaczego tak głosowałem, na przykład 

głosując za planem. Mówię, bo w mojej ocenie te zapisy planu w pewnych kwestiach, no po 

prostu na przyszłość zrobią szkodę Kazimierzowi, nie pomogą. To, że trzeba uchwalić plan, nie 

dyskutuje z tym, jak najszybciej trzeba zrobić, ale nie można popełnić błędów, których się potem 

nie da już odkręcić, bo już pewne rzeczy możemy zrobić tak, że ich się nie da odkręcić. Ale teraz 

co do przyszłości. Uważam, że w kwestii mieszkaniowej powinniśmy na poważnie zacząć 

zastanawiać się nad zagospodarowaniem Miejskich Pól. Oczywiście wiem, że jest to kwestia 

kontrowersyjna, że będą głosy, które będą tu mówiły, że nie, że w ogóle ale uważam, że to jest 

jedyne miejsce w Kazimierzu, gdzie możemy jak gdyby robić miasto obok Kazimierza, gdzie 

byśmy mogli jak gdyby zwiększyć potencjalnie liczbę mieszkańców. Oczywiście jest to temat 

trudny, bo tutaj ja sobie nie wyobrażam, że żeby zrobić ten plan tylko na zasadzie przeznaczamy 

działki pod kolejne działki budowlane, bo to niewiele pomoże, bo jest potrzebna być może, że 

całkiem nowa sieć dróg, urbanizacja tego terenu. Być może, że tam jest potrzebne nawet 

wkroczenie nas jako urzędu, żeby najpierw wykupić te działki i stworzyć po prostu jak gdyby od 

nowa infrastrukturę tego terenu. Ponieważ no wyobraźmy sobie działka hektarowa i co? Na tej 

działce ktoś postawi jeden budynek i cały teren jest jak gdyby zajęty nie. Także tutaj trzeba by 

mądrze do tego podejść. Oczywiście nie będę teraz rozwijał tego, bo to jest długi temat, ale 

naprawdę musimy nad tym się zastanowić. Dlaczego są ważni mieszkańcy? Ważni mieszkańcy 

są z dwóch powodów, ponieważ ci mieszkańcy, którzy są w mieście, to są też zapleczem dla 

wszelkiego rodzaju działalności gospodarczych, które są na terenie gminy, gdzie po prostu 

trzeba pracowników i jak obserwuję do działalności gospodarczych, które są na terenie naszej 

gminy naszego miasta dojeżdżają ludzie z sąsiednich gmin, a praca w turystyce wiąże się z tym, 

że no często kończy się tą pracę w późnych godzinach wieczornych, nie zawsze ludzie mają 

możliwość powrotu, chociaż dzisiaj dostępność samochodu jest dość łatwa, ale też młodych 

ludzi nie zawsze na to stać. I tak ci mieszkańcy, którzy będą pracowali w tych biznesach są 
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potrzebni po prostu, którzy będą na miejscu. Druga sprawa to osoby, które pracują w tych 

biznesach, każda z nich płacili podatek dochodowy, a my w tym podatku dochodowym mamy 

dość znaczny udział i jak wiemy podatek dochodowy od osób fizycznych jest największą 

pozycją jeżeli chodzi o dochody gminy. Dlatego jest tak bardzo ważny i wszystkie samorządy 

zabiegają o to, żeby po prostu mieszkańcy, którzy nawet mieszkają w mieście, ale są w dużych 

miastach prawda, są kampanie prowadzone, żeby ludzie się zameldowali, bo to się wiąże  

z pieniążkami do budżetów gmin. Następna rzecz, która jest bardzo ważna, o której ja już 

wcześniej mówiłem i do której proponowałbym wrócić właśnie są te strefy podatkowe i tu 

spróbuję wytłumaczyć dlaczego one są tak bardzo ważne. Otóż część mieszkańców, nie wszyscy 

chcą są tacy, którzy chcą być pracownikami najemnikami i tak Pan Bóg ich stworzył, ale są tacy, 

którzy chcieliby podjąć się na przykład jakiegoś rodzaju działalności gospodarczej i teraz 

dostosowanie elastyczne się z polityką podatkową do tego ile można w danym miejscu zarobić 

jest bardzo ważne, bo inne dochody będzie miał biznes i możliwości dochodu, który działa  

w centrum miasta, inne jakiś mały biznes, który będzie działał na obrzeżach. I oczywiście, ale 

każdy dochód dla nas dla budżetu jest ważny i każdy dochód dla osoby, która chce podjąć tą 

działalność jest ważny, bo albo ta osoba powie, że nie mam możliwości działania w na terenie 

gminy Kazimierz i się wyprowadzam i mam już dosyć tej gminy, bo tu się nie da nic zrobić, albo 

powie no tyle lat tu mieszkałem, fajnie mi tu jest, może spróbuję tu coś zrobić i dlatego to jest 

ważne, te strefy podatkowe. Ja wiem, że to jest temat trudny i to jest temat, którego wiele osób 

boi się podjąć, bo zaraz będzie burza bo to. Słuchajcie jak nie spróbujemy, nie podejmiemy tego 

tematu, to nigdy go nie zrobimy. Trzeba do tego podejść, podyskutować o tym jak to mądrze 

zrobić, być może z czasem wprowadzić korekty, ale uważam, że to jest bardzo ważny temat.  

I następna rzecz dlaczego Kazimierz nie ma pracy? Dlaczego biznesy upadają? Musimy sprzyjać 

jako miasto, jako urząd by Kazimierz nie był tylko miastem sezonowym. Jeżeli jesteśmy 

miastem turystycznym, musimy robić wszystko, żeby ten sezon wydłużył się na również ten 

okres zimowy jesienny prawda, i tutaj też trzeba mieć w tej naszej wizji takie rzeczy jak chociaż 

w przyszłości czy pływalnia, czy jakieś inne atrakcje, które spowodują, że Kazimierz w miesiącu 

listopadzie nie zamknie się, bo to tak mniej więcej listopad i Kazimierz wymiera. Oczywiście są 

pewne grupki miłośników, są hotele pensjonaty, które ratują się w tym się okresie 

przyjmowaniem zorganizowanych grup roboczych, grup z dużych zakładów, na różnego rodzaju  

konferencje prawda, ale właśnie przyjeżdżają na te konferencje i chcieliby mieć jeszcze jakieś 

atrakcje. Więc my musimy mieć na uwadze to, żeby sprzyjać biznesom z zewnątrz, miejscowym  

różnym to nie ma, ale takim, które ten okres turystyczny, uczynią Kazimierz no po prostu dadzą 

możliwość pracy i dochodów również w tym okresie sezonie martwym. Zobaczcie dlaczego  

w Zakopanem ten sezon trwa praktycznie okrągły rok, bo zarówno w zimie, jak i w lecie no 

mamy atrakcje prawda. Trudniej jest oczywiście, my nie jesteśmy Zakopane ktoś powie tak, ale 

no że tak powiem pobudzam nas tu wszystkich do tego, byśmy myśleli nad tym, by stworzyć 

takie sytuacje, które będą dawały tą możliwość właśnie zarabiania biznesom również w tym 

okresie martwym. No bo mniej więcej to wygląda tak, zresztą któryś tu z Panów kiedyś 

powiedział tak prowadzący kawiarnię, trzymam pracowników chociaż do nich dopłacam, no bo 

gdzie ja potem na wiosnę znajdę pracownika prawda. A dobrze by było, żeby to się kręciło 

również w okresie zimowym, żeby również w okresie zimowym zarabiał, będzie w stanie 

zapłacić wtedy temu pracownikowi więcej. Jeżeli on zarabia latem dużo, a w zimie nie zarabia 

albo dokłada do tego interesu, to ten interes albo zamyka albo po prostu traktuje go na 

przetrwanie. Także tutaj nasza rola jest taka, żebyśmy sprzyjali takim inwestycjom. Ja już 

słyszałem o różnych propozycjach nawet mieszkańców, którzy chcieli coś zrobić 

nieprzychylność urzędu, akurat nie tej kadencji, ale innych kadencji prawda - chciałem coś 

zrobić, nie bo nie. I tu uczulam na to, żeby wszelkie inicjatywy, które wydłużają ten okres, 

atrakcje, które stworzą Kazimierz jeszcze bardziej atrakcyjnym poza, to będzie sprzyjało 

pozostawaniu mieszkańców, to będzie sprzyjało większym dochodom w tej gminie i myślę, że 
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wiele problemów nam by się przez to rozwiązywało. Także tutaj ten problem wyludniania ja to 

w ten sposób właśnie widzę, że brak dochodów w tym okresie martwym, powoduje to co 

powoduje, że nie można więcej zapłacić. No i ten plan przestrzenny prawda, że w przyszłości, 

podpowiadam może jest na przyszłość, ale do tego tematu trzeba wrócić i z tą wizją, którą ja 

mówię Pola Miejskie jeżeli są fragmenty, które naprawdę trzeba ocalić w jakiś sposób, bo tam 

różne są dyskusje, to zostawmy to, ale pomyślimy nad tym, żeby powstało miasteczko obok, 

które będzie powodowało, bo no mówię jak to jest, że biznesy chcą się tu lokować, a mieszkańcy 

nie. No to trzeba połączyć jakoś, żeby to miasto było sprzyjające. 

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski:: Panie radny ja chciałem bardzo podziękować za 

bardzo mądrą wypowiedź i myślę, że nic tylko przyklasnąć. Powinniśmy wspierać i nosić na 

rękach tych przedsiębiorców, którzy rzeczywiście chcą tutaj zostać, rozwijają działalność. 

Przedłużają sezon, nie atakować ich tylko wspierać ich, szczególnie jeśli to są nasi rodzimi 

przedsiębiorcy, przyjmować z otwartymi rękami nowych przedsiębiorców, którzy przychodzą 

tutaj z pomysłami. Sami Państwo też wiecie, że przychodzą do nas ludzie, którzy przedstawiają 

jakieś pomysły, zawsze ich chętnie tutaj zapraszamy, Państwo zapraszacie, żeby z nimi 

porozmawiać, poznać te pomysły, widzimy, że te pomysły są, po prostu wspierajmy te pomysły. 

Pomóżmy ludziom inwestować, pomóżmy ludziom inwestować pieniądze u nas w gminie  

i przedłużać sezon u nas w gminie. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Kowalski.  

 

Radny Janusz Kowalski: No przyszło mi chyba podsumować tą debatę. Zrobiłem krótką 

statystykę. Tematem jest debata o stanie gminy i absolutorium do Burmistrza. Naliczyłem 11 

razy Janusz Kowalski, 18 minut poświęcony czas Januszowi Kowalskiemu, Burmistrz dwa razy 

wymieniony i tak naprawdę jego ocena nie była, bo tutaj....  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Za dużo Pan myśli naprawdę, za dużo Pan myśli  

o sobie i nie wszyscy myślą tylko o Panu. Ja rozumiem, że Pan sam dla siebie jest najważniejszy 

i Pan widzi tylko siebie, ale proszę mi wierzyć, że nie zajmuje Pan całego życia ludziom, jest 

pan na marginesie tego życia, dlatego, że są naprawdę dużo ważniejsze sprawy. Pracujemy tutaj 

dla mieszkańców, a nie dla Janusza Kowalskiego naprawdę proszę, może będzie to dla Pana 

przykre, ale nie zajmuje Pan naszej głowy tak bardzo.  

 

Radny Janusz Kowalski: Statystyki się nie mylą Panie Burmistrzu. Zupełnie odwrotnie Pan się 

zachowywał przez całą sesję niż teraz.  

 

Zastępca Burmistrza Bartłomiej Godlewski: Statystycznie jak weźmiemy konia i człowieka to 

mają średnio 3 nogi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Czy Pan Kowalski jeszcze coś? Dobrze 

dziękuję bardzo. W takim razie proszę Państwa jeżeli nie ma pytań w podpunkcie b), 

przechodzimy do kolejnego podpunktu. 

 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Kazimierza Dolnego 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania 

dla Burmistrza Kazimierza Dolnego.  

W związku z powyższym proszę Państwa radnych o zagłosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Kazimierza Dolnego.  
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Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Kazimierza 

Dolnego.  

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian Miroński, Renata Mokijewska, 

Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, 

Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna PRZECIW (1) Janusz Kowalski WSTRZYMUJE 

SIĘ (1) Leszek Dołęga NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/294/22 w sprawie wotum zaufania dla 

Burmistrza Kazimierza Dolnego – uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 8. Absolutorium dla Burmistrza Kazimierza Dolnego 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 

2021 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: sprawozdania były przedmiotem posiedzenia 

Komisji. Czy ktoś chce zabrać głos. 

 

Radny Jakub Pruchniak: Szanowni Państwo ja tylko dodam tutaj ze swojej strony, że chciałem 

bardzo serdecznie podziękować Pani Skarbnik za graficzne przedstawienie sprawozdania  

z budżetu. Naprawdę dla nas jako radnych było to niezwykle ułatwienie, żeby sobie 

przeanalizować wszystkie informacje zawarte w tym dokumencie. Było to przygotowane w 

sposób naprawdę bardzo dobry. Myślę, że Państwo radni podzielają moje zdanie. Wyraził to 

zdanie również Pan radny Ryszard Rybczyński. Pani Skarbnik również powiedziała, że dostała 

bardzo pozytywną ocenę jeżeli chodzi o przygotowanie sprawozdania z Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Jeżeli chodzi o naszą, radnych ocenę celowości wydatkowania środków, to 

myślę, że i Państwo radni, ja osobiście czuję się jakby współautorem realizacji tego budżet jako 

radny poprzez swoje głosowania i też bardzo się cieszę, że gmina dzięki swoim działaniom 

potrafi znaleźć dodatkowe środki do budżetu, które później możemy przeznaczyć na inwestycje, 

czy bezpośrednio na działania wspierające naszych mieszkańców. Tyle jeżeli Państwo jeszcze 

coś potrzebujecie jakieś informacji to czekam na jakieś pytania. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Jeżeli nie ma pytań przechodzimy do 

kolejnego punktu. 

 

Zarządzenie Nr 23 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia i przedstawienia Radzie Miejskiej oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

w Lublinie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Kazimierza Dolnego za rok 2021 – 

stanowi załącznik do protokołu. 

 Zarządzenie Nr 28 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie 

przedłożenia Radzie Miejskiej oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdania 

finansowego za rok 2021 – stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021 rok 

Skarbnik Gminy Anna Falenta: Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 

wydał opinię pozytywną o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kazimierz Dolny za 2021 

rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. Treść opinii przedstawiałam na posiedzeniu 

Komisji, jeśli Państwo sobie tego życzą odczytam.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: tak, opinia była przedstawiana. Jeżeli nie ma 

pytań przechodzimy do kolejnego punktu. 

  

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kazimierz Dolny za 2021 rok wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego – stanowi załącznik do protokołu. 

 

c) zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego 

Załącznik nr 4 do zarządzenia Nr 23 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 28 kwietnia  

2022 r. – Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Kazimierz Dolny na dzień  

31 grudnia 2021 r. – stanowi załącznik do protokołu. 

 

d) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym wniosku  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza za 2021 rok 

Radny Jakub Pruchniak: Komisja Rewizyjna oczywiście zajmowała się tym tematem  

i przygotowała wniosek, który Państwo dostali. Ja przedstawię Państwu ten wniosek.  

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym działając na podstawie art. 18 lit. a 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. poz. 559 ze zm.) 

na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2022 r., po rozpatrzeniu: rocznego sprawozdania finansowego 

Gminy Kazimierz Dolny za rok 2021, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. 

wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o tym sprawozdaniu, informacji  

o stanie mienia komunalnego pozytywnie ocenia wykonanie budżetu gminy za 2021 rok  

i występuje do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego za 

2021 rok. Uzasadnienie: Rada Miejska w Kazimierzu Dolnym uchwałą Nr XXV/173/21 z dnia  

4 lutego 2021 roku uchwaliła budżet Gminy na rok 2021. W trakcie roku budżetowego Rada 

Miejska podjęła 10 uchwał zmieniających budżet, a 45 zarządzeń w tej sprawie wydał Burmistrz. 

Uchwałą Nr XXV/172/21 z dnia 4 lutego 2021 r. Rada Miejska uchwaliła Wieloletnią Prognozę 

Finansową, którą w trakcie roku Rada zmieniła 10 uchwałami, zaś Burmistrz wydał 3 

zarządzenia zmieniające.  Na podstawie przedstawionych Komisji sprawozdań i informacji, 

budżet Gminy na 2021 rok, wykonany został następująco. Dochody w 100,57%, zaplanowane  

w kwocie 41 062 034,91 zł,  wykonane w kwocie 41 295 736,71 zł. Dochody obejmują: 

1. dochody bieżące – zaplanowane w kwocie 36 381 469,72 zł, wykonane w kwocie 

36 629 794,96 zł, tj. 100,68%, w tym: 

1) dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych (PIT) – 

zaplanowane w kwocie 5 461 006,00 zł, wykonane w kwocie 5 911 171,00 zł, tj.108,24%; 

2) dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych (CIT) – 

zaplanowane w kwocie 30 000,00 zł, wykonane w kwocie 36 446,66 zł, tj. 121,49%; 

3) dochody z subwencji ogólnej – zaplanowane w kwocie 8 455 771,00 zł, wykonane  

w kwocie 8 455 771,00 zł, tj. 100 %; 

4) dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – zaplanowane  

w kwocie 10 682 536,46 zł, wykonane na dzień 31.12.2021 r. w kwocie 10 125 502,40 zł,  

tj. 94,79%; 

5) pozostałe dochody bieżące – zaplanowane w kwocie 11 752 156,26 zł, wykonane  

w kwocie 12 100 903,90 zł, tj. 102,97%. 

2. dochody majątkowe – zaplanowane w kwocie 4 680 565,19 zł, wykonane w kwocie 

4 665 941,75 zł, tj. 99,69%, w tym: 

1) dochody ze sprzedaży majątku – w kwocie 6 982,23 zł 

2) z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje – zaplanowane w kwocie 

4 583 588,37 zł, wykonane w kwocie 4 656 959,52 zł, tj. 101,60%. 
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Wydatki w 87,78%, zaplanowane w kwocie 41 498 291,98 zł, wykonane w kwocie 

36 428 530,51 zł.  

Wydatki obejmują: 

1. wydatki bieżące – zaplanowane w kwocie 36 092 771,11 zł, wykonane w kwocie 

32 431 225,89 zł, tj. 89,86%, w tym: 

1) z tytułu  poręczeń i gwarancji- zaplanowane w kwocie 100 000,00 zł, na koniec 2021roku 

wydatku nie poniesiono, 

2) wydatki na obsługę długu – zaplanowane w kwocie 350 000,00 zł, wykonane  

w kwocie 197 901,83 zł, tj. 56,54%, 

2. wydatki majątkowe – zaplanowane w kwocie 5 405 521,87 zł, wykonane w kwocie 

3 997 304,62 zł, tj.73,95 %. 

Przychody budżetu w 98,20%, zaplanowano w kwocie 5 563 500,07 zł, zrealizowano na kwotę - 

5 463 500,07 zł, w tym: 

- przychody z emisji obligacji – 3 500 000,00 zł 

- niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu wynikające z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu – 1 627 944,61 zł,  

- wolne środki – 285 555,00 zł, 

- spłaty udzielonych pożyczek w latach ubiegłych – 50 000,00 zł. 

Niezrealizowane przychody w kwocie 100 000,00 zł wynikają z braku spłat pożyczek które 

zostały zaplanowane do udzielenia w roku 2021, a nie zostały udzielone.  

Rozchody budżetu w 97,66%, zaplanowane w kwocie 5 127 243,00 zł, zrealizowano na kwotę 

5 007 243,00 zł, w tym: 

- spłata rat kapitałowych kredytów i pożyczek- 2 578 060,00 zł, 

- udzielone pożyczki – 50 000,00 zł. 

- lokaty terminowe – 2 379 183,00 zł. 

Niezrealizowane rozchody w kwocie 120 000,00 zł wynikają z tytułu braku udzielonych 

pożyczek w wysokości w jakiej zaplanowano (100 000,00 zł) oraz z tytułu spłaty otrzymanych 

krajowych pożyczek i kredytów zaplanowanych w wyższej wysokości, niż przypadająca spłata 

na rok 2021 (20 000,00 zł). Spłacono zobowiązania z tytułu obligacji komunalnych w banku 

PKO BP SA w kwocie 915 000,00 zł, z tytułu kredytu w Banku Spółdzielczym w Kazimierzu 

Dolnym w kwocie 1 395 620,00 zł, w Banku Spółdzielczym w Iłży w kwocie 180 000,00 zł, oraz 

z tytułu pożyczki w WFOŚIGW w kwocie 87 440,00 zł. Zobowiązania Gminy na koniec 2021 

roku z tytułu kredytów i pożyczek wynoszą 14 625 740,00 zł. Wynik wykonania budżetu: 

Dochody Gminy Kazimierz Dolny zostały zrealizowane w wysokości 41 295 736,71 zł.  

Na realizację zadań gminnych przeznaczono kwotę 36 428 530,51 zł. Oznacza to, że na koniec 

2021 roku odnotowano nadwyżkę budżetową w wysokości 4 867 206,20 zł. Saldo operacyjne 

budżetu (dochody bieżące − wydatki bieżące) osiągnęło wartość dodatnią i wyniosło 

4 198 569,07 zł. W zakresie gospodarowania mieniem gminy w roku 2021, celem dokonania 

regulacji stanu prawnego dróg nastąpiło nabycie nieruchomości w obrębie Parchatka oraz zbycie 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy w obrębie Parchatki. Przedstawione przez 

Burmistrza sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2021 Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie zaopiniował pozytywnie stwierdzając, że zostało 

sporządzone prawidłowo pod względem formalno-rachunkowym. Zawarto w nim informacje 

wymagane przepisami ustawy o finansach publicznych. Sprawozdanie zawiera rzetelne  

i szczegółowe dane o wykonanych dochodach i wydatkach, w tym o wydatkach na zadania 

finansowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz na realizację 

przedsięwzięć wieloletnich ujętych w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Skład Orzekający nie stwierdził przypadków naruszenia obowiązujących przepisów prawa. 

Komisja Rewizyjna wyraża zdanie, że gospodarka finansowa prowadzona była w sposób jawny  
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i przejrzysty. Burmistrz, w pełnej współpracy z Radą Miejską, realizując budżet w roku 2021 

kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu 

środkami publicznymi. Rozbieżności pomiędzy planem, a realizacją budżetu wynikają  

z przyczyn obiektywnych. Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy 

Kazimierz Dolny za rok 2021 i na tej podstawie wnioskuje do Rady Miejskiej o udzielenie 

Burmistrzowi absolutorium za 2021 rok – projekt uchwały stanowi załącznik do wniosku. 

Niniejszy wniosek Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedłoży Radzie Miejskiej  

w Kazimierzu Dolnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Lublinie. Skład komisji, który 

był obecny na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, Przewodniczący Jakub Pruchniak, 

Wiceprzewodniczący komisji Jarosław Borychowski, członkowie komisji Janusz Kowalski, 

Magda Grabczak, Damian Miroński był nieobecny, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, 

Kamil Seroka. Wyniki głosowania za 6 osób, przeciw 0, wstrzymała się 1 osoba. Są tutaj 

również podpisy członków komisji. Dziękuję. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym z dnia 7 czerwca 2022 r.  

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok – stanowi załącznik do protokołu. 

 

e) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie o wniosku 

Komisji Rewizyjnej 

Radny Jakub Pruchniak: Mamy również opinię składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Kazimierzu Dolnym o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 

w składzie Dorota Cichoń Przewodnicząca, Renata Kotowska członek, Monika Makowska 

członek, po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu 

Dolnym z dnia 7 czerwca 2022 roku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kazimierza 

Dolnego za 2021 rok, na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 

1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, Dziennik Ustaw z 2019 roku, pozycja 2137 

z późniejszymi zmianami oraz związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  

o samorządzie gminnym, Dziennik Ustaw z 2022 roku, pozycja 559 z późniejszymi zmianami 

uchwala co następuje. Opiniuje się pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Kazimierzu Dolnym z dnia 7 czerwca 2022 roku o udzielenie absolutorium Burmistrza 

Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 rok. Uzasadnienie. Skład 

orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie został upoważniony przepisami art. 13 

pkt 8 ustawy o Regionalnych Izbach Obrachunkowych do wykonania opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej organu stanowiącego w sprawie absolutorium. Skład orzekający dokonuje oceny 

wniosku Komisji Rewizyjnej na podstawie kryterium zgodności z prawem. Wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym wraz z uzasadnieniem wpłynął do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie 10 czerwca 2022 roku. Skład orzekający dokonał 

oceny wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego, biorąc pod uwagę również sprawozdanie 

roczne Burmistrza Kazimierza Dolnego za wykonanie budżetu za 2021 rok wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego, sprawozdania statystyczne z wykonania budżetu, pozytywną 

opinię składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu gminy za 2021 wraz informacją o stanie mienia komunalnego. Z wniosku Komisji 

Rewizyjnej wraz z uzasadnieniem wynika, że poddając ocenie wykonanie przez Burmistrza 

budżetu gminy za 2021 rok komisja rozpatrzyła wymagane dokumenty stosownie do art. 270 ust. 

2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, Dziennik Ustaw z 2021 roku, 

pozycja 305 z późniejszymi zmianami oraz pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za 
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2021 rok. Zastrzeżeń do gospodarki finansowej i budżetowej gminy nie wniósł Wydział 

Informacji Analiz i Szkoleń Regionalnej Izby Obrachunkowej. Analiza wyżej wymienionych 

dokumentów daje podstawę do pozytywnego zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Kazimierzu Dolnym o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego  

z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 rok. Od niniejszej uchwały przysługuje Radzie 

Miejskiej w Kazimierzu Dolnym odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Lublinie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia. I podpis, przewodnicząca składu 

orzekającego Dorota Cichoń. Otrzymuje Rada Miejska w Kazimierzu Dolnym Senatorska 5 

Kazimierz Dolny. Dziękuję. 

 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok – stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Komisje zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. Jeżeli nie ma pytań przystępujemy do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian Miroński, 

Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna PRZECIW (1) Janusz 

Kowalski NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/295/22 w sprawie rozpatrzenia  

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Burmistrza 

Kazimierza Dolnego z wykonania budżetu za 2021 rok – uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Komisja Budżetu (…) zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. Jeżeli nie ma pytań przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Damian Miroński, 

Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, Jakub Pruchniak, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna PRZECIW (1) Janusz 

Kowalski NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/296/22 w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok – uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Pan Burmistrz proszę bardzo.  

 

Burmistrz Artur Pomianowski: Szanowni Państwo chciałbym podziękować zarówno za 

udzielone mi wotum zaufania, jak i przegłosowanie absolutorium. Oznacza to, że tutaj Państwo 

wspieracie mnie, kibicujecie tym działaniom, które wspólnie z Panią Skarbnik, z urzędnikami 

realizujemy. Ostatni rok, ostatnie lata w zasadzie to były bardzo trudne, bo jak Państwo wiecie 

borykaliśmy się z problemem pandemii, teraz mamy wojnę na Ukrainie, to też w pewnym 

stopniu wywiera na nas poważne piętno. Mamy też inflację, mamy też znaczący wzrost kosztów, 

co nie wiąże się oczywiście z tym, że mamy większe przychody, tylko wprost przeciwnie 

wydatki, które dociążają bardzo mocno nasz budżet, a pomimo to Pani Skarbnik sobie świetnie 

radzi więc w związku z tym chciałbym też tutaj Pani Skarbnik złożyć osobiście podziękowania 

za ciężką pracę, którą wykonała w ciągu ostatniego roku [oklaski] [wręczanie kwiatów]  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękujemy jeszcze raz Pani Skarbnik, Panu 

Burmistrzowi. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszej sesji. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy Kazimierz 

Dolny" Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi 

Wniosek Komisji Budżetu, Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami o nadanie tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Ignacemu 

Mieczysławowi Włodkowi – stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu 

Zasłużony dla gminy Kazimierz Dolny Panu Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi. Proszę 

Państwa tu mamy stosowny projekt uchwały. Temat ten omawiany był na komisjach wszystkich 

jak pamiętam. Opinie tu mi Państwo podpowiadacie pozytywne pamiętam. Zgadza się.  

W związku z powyższym przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy 

Kazimierz Dolny" Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi.  

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/297/22 w sprawie nadania tytułu "Zasłużony 

dla Gminy Kazimierz Dolny" Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi – uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy Kazimierz 

Dolny" Klubowi Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny 

Wniosek Komisji Budżetu, Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami o nadanie tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Klubowi 

Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny – wniosek stanowi załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Proszę Państwa kolejny punkt 10 dzisiejszej 

sesji podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Zasłużony dla gminy Kazimierz Dolny. Chodzi 

o Klub Sportowy Oldboje Kazimierz Dolny. Został przygotowany projekt uchwały, komisje 
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zaopiniowały pozytywnie projekt tej uchwały, w związku z powyższym przechodzimy do 

głosowania nad podjęciem uchwały  

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy 

Kazimierz Dolny" Klubowi Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny.  

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/298/22 w sprawie nadania tytułu "Zasłużony 

dla Gminy Kazimierz Dolny" Klubowi Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny – uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/272/22 z dnia 23 marca 2022 

r. w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą 

jest Gmina Kazimierz Dolny 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Przechodzimy do kolejnego punktu 

dzisiejszej sesji, punktu 11 podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę numer XXXVII/272/22  

z dnia 23 marca 2022 roku w sprawie ustalenia stawek za zajęcie pasa drogowego dróg, których 

zarządcą jest gmina Kazimierz Dolny. Komisja Budżetu (…) zaopiniowała tej projekt 

pozytywnie. Przechodzimy proszę Państwa do głosowania nad tym projektem uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVIII/272/22 z dnia  

23 marca 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego dróg, 

których zarządcą jest Gmina Kazimierz Dolny.  

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/299/22 zmieniającą uchwałę  

Nr XXXVIII/272/22 z dnia 23 marca 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek za 

zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Gmina Kazimierz Dolny – uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.   

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kazimierzu Dolnym 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Punkt 12 dzisiejszej sesji to punkt o podjęciu  

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kazimierzu Dolnym. Opinia Komisji Zdrowia (…) 

była pozytywna. Przechodzimy do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kazimierzu Dolnym. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1  
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Wyniki imienne: ZA (13) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna WSTRZYMUJE SIĘ (1) 

Jakub Pruchniak NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/300/22 w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Kazimierzu Dolnym – uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-

2025 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Kolejny punkt dzisiejszej sesji podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2025. Komisja 

Budżetu (…) zaopiniowała pozytywnie, inne komisje się nie zajmowały tym tematem. 

Przechodzimy do głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2022-2025.  

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI301/22 w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2022-2025 – uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2022 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Kolejny punkt dzisiejszej sesji to podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Kazimierz Dolny na rok 2022. Komisja 

Budżetu (…) zaopiniowała pozytywnie. Inne komisje nie zajmowały się tym tematem. 

Przechodzimy do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 

2022.  

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJE SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Leszek Dołęga, Magda Grabczak, Piotr Guz, Janusz Kowalski, 

Damian Miroński, Renata Mokijewska, Krzysztof Nieradka, Justyna Olejarz, Mirosław Opoka, 

Jakub Pruchniak, Ryszard Rybczyński, Magdalena Sapała, Kamil Seroka, Ewa Wolna 

NIEOBECNI (1) Jarosław Borychowski 

 Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLI/302/22 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej gminy na rok 2022 – uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 15. Zakończenie obrad 

Radny Janusz Kowalski: Proszę Państwa, wczoraj zmarł wieloletni radny Zbigniew Siwiec więc 

proponuję, aby minutą ciszy uczcić jego pamięć. Nie wiem Panie przewodniczący?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Nie mam nic przeciwko. Pan Zbigniew był 

wieloletnim radnym, zasiadał w Radzie Miejskiej w Kazimierzu Dolnym, W związku  

z powyższym proszę Państwa radnych o uczczenie jego pamięci minutą ciszy.  

 

Uczczenie pamięci byłego Radnego Zbigniewa Siwca 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka: Dziękuję bardzo. Proszę Państwa zbliżamy 

się do zakończenia dzisiejszych obrad. Ja bardzo gratuluję Panu Burmistrzowi za pracę włożoną, 

Pani Skarbnik, wszystkim Państwu Radnym za naprawdę kawał dobrej pracy na rzecz naszej 

gminy, na rzecz samorządu. Jeszcze raz Państwu dziękuję za udział w dzisiejszej sesji. Życzę 

Państwu miłych wakacji. Spotkamy się chyba w miesiącu sierpniu, tak planujemy. Także życzę 

Państwu miłego wypoczynku i żebyście Państwo znieśli te upały w sposób jak najmniej 

uciążliwy. Zamykam XLI Sesję Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym. Dziękuję do widzenia. 

 

 

Przygotowała Anna Bartoś   Przewodniczący Rady Miejskiej Mirosław Opoka 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. zarządzenie Nr 31 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 31 maja 2022 r. w sprawie 

przedstawienia Radzie Miejskiej w Kazimierzu Dolnym raportu o stanie gminy za rok 2021 

2. zarządzenie Nr 34 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 3 czerwca 2022 r. w sprawie 

zmiany zarządzenia Nr 31 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 31 maja 2022 r. w sprawie 

przedstawienia Radzie Miejskiej w Kazimierzu Dolnym raportu o stanie gminy za rok 2021 

3. uchwała Nr XLI/294/22 w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Kazimierza Dolnego 

4. zarządzenie Nr 23 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia i przedstawienia Radzie Miejskiej oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

w Lublinie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Kazimierza Dolnego za rok 2021 

 5. zarządzenie Nr 28 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie 

przedłożenia Radzie Miejskiej oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdania 

finansowego za rok 2021 

6. uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Kazimierz Dolny za 2021 rok wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego 

7. załącznik nr 4 do zarządzenia Nr 23 Burmistrza Kazimierza Dolnego z dnia 28 kwietnia  

2022 r. – Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Kazimierz Dolny na dzień  

31 grudnia 2021 r.  

8. wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym z dnia 7 czerwca 2022 r.  

W sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania 

budżetu za 2021 rok 

9. uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kazimierzu Dolnym o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Kazimierza Dolnego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok 

10. uchwała Nr XLI/295/22 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem Burmistrza Kazimierza Dolnego z wykonania budżetu za 2021 rok  
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11. uchwała Nr XLI/296/22 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kazimierza 

Dolnego z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok 

12. wniosek Komisji Budżetu, Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami o nadanie tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Ignacemu 

Mieczysławowi Włodkowi 

13. uchwała Nr XLI/297/22 w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny" 

Ignacemu Mieczysławowi Włodkowi 

14. wniosek Komisji Budżetu, Planowania i Zagospodarowania Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami o nadanie tytułu „Zasłużony Dla Gminy Kazimierz Dolny” Klubowi 

Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny 

15. uchwała Nr XLI/298/22 w sprawie nadania tytułu "Zasłużony dla Gminy Kazimierz Dolny" 

Klubowi Sportowemu Oldboje Kazimierz Dolny 

16. uchwała Nr XLI/299/22 zmieniającą uchwałę Nr XXXVIII/272/22 z dnia 23 marca 2022 r.  

w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest 

Gmina Kazimierz Dolny 

17. uchwała Nr XLI/300/22 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kazimierzu Dolnym 

18. uchwała Nr XLI/301/22 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-

2025 

19. uchwała Nr XLI/302/22 w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy na rok 2022 

 

 

 

  


